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Ar Ventspils novada politiski represēto apvienī-
bas valdes locekļiem viņu kārtējās kopā sanāk-
šanas reizē Ventspilnieks.lv tikās šā mēneša pir-
majā ceturtdienā. Ar nodomu apjautāties, vai un 
kā apvienības biedri iecerējuši 14. jūnijā pieminēt 
masveida deportācijas, kas tieši ir skārušas daudzus 
apvienības  biedrus un viņu tuviniekus. Represēto 
apvienībai kopš dibināšanas šopavasar apritējusi 
trīsdesmitā gadskārta, iespējams, ka traģisko datu-
mu atzīmēšanā ir izveidojušās savas tradīcijas un 
rituāli. 

7. lpp.

Jūlija sākumā jau divpadsmito gadu pēc kārtas Kuldī-
gas novada Pelčos notiks vasaras nometne bērniem 
un jauniešiem ar īpašām vajadzībām. Līdzīgi kā divus 
iepriekšējos gadus, arī šogad nometne tiek rīkota ar 
labdarības organizācijas biedrības “Ventspils uzplau-
kumam” atbalstu.   Kā teic biedrības pārstāve Dace 
Bondare, vislielākais gandarījums ir redzēt kā bērnu un 
viņu māmiņu acīs iemirdzas prieks.

Ar biedrības “Ventspils 
uzplaukumam” atbalstu Pelčos 
būs tradicionālā nometne 
bērniem un jauniešiem ar 
īpašām vajadzībām

P 
irms divpadsmit 
gadiem līdzekļu 
pietika, lai nomet-
nē kopumā varē-
tu uzņemt vien 

30 dalībniekua – bērnus 
un viņus pavadošos vecā-
kus. Pēdējos gados, patei-
coties Ventspils ostā strādā-
jošo uzņēmumu atbalstam, 
tajā var uzturēties jau vai-
rāk kā simts cilvēki, ieskaitot 
arī brīvprātīgos jauniešus, 
kuri bērniem un jauniešiem 
palīdz sadzīvē, nodarbojas 
ar viņiem un ar savu opti-
mismu liek iedegties dzīve-
sprieka dzirkstītei  viņu acīs. 
Savukārt citi nometnes dar-
binieki gādā, lai dalībnie-
kiem būtu pieejama viņiem 
nepieciešamā medicīniskā 
aprūpe, kā arī rūpējas par to, 
lai bērni un jaunieši ar spe-
ciālām vajadzībām sev inte-
resantā un saistošā veidā 
iegūtu jaunas prasmes un 

zināšanas. 
Biedrības “Ventspils 

uzplaukumam” pārstāve 
Dace Bondare stāsta, ka jau 
kopš nometnes pastāvēša-
nas pirmsākumiem nedē-
ļu sava brīvā laika dalībai 
tajā ziedo desmiti brīvprā-
tīgo jauniešu un speciālis-
tu, turklāt daudzi no viņiem 
uz nometni brauc ik gadu. 
Vairāki no viņiem šajā mīles-
tības darbā aicina līdzi arī 
savus draugus un paziņas, 
kuri jūt aicinājumu palīdzēt 
tiem, kurus dzīve nav žēloju-
si. “Šiem jauniešiem un spe-
ciālistiem tas ir sirdsdarbs, tā 
cilvēkmīlestības izpausme, 
kādu ne ar kādiem līdzek-
ļiem nav iespējams atmak-
sāt, un esmu patiesi lepna, 
ka ar katru gadu mūsu brīp-
rātīgo palīgu pulks aug,” tā 
Dace Bondare. 

Eva Ciniņa, kura tiesas ceļā vēlējās no AS “Vent-
bunkers” (VBU) dabūt teju 90 tūkstošus eiro lielu 
kompensāciju sakarā ar atlaišanu, savulaik no VBU 
atlaista krimināltiesiska, ar naudas piesavināšanos 
saistīta skandāla dēļ. Bijusī valdes priekšsēdētāja 
slēpa no uzņēmuma padomes, ka VBU valdes lo-
ceklis Edgars Ciniņš, bijušais Evas Ciniņas laulātais, 
notiesāts par svešu naudas līdzekļu piesavināšanos 
lielā apmērā, un rezultātā uzņēmumam nācās ciest 
ievērojamus zaudējumus.

Kādreizējā AS “Ventbunkers” 
priekšsēdētāja Ciniņa 
atlaista krimināltiesiska 
rakstura skandāla dēļ

S 
kandāls atklājās, 
kad VBU Edgara 
Ciniņa kriminā-
lās sodāmības 
dēļ tika izslēg-

ta no Rīgas brīvostas flo-
tes izsoles “Par laika frak-
ta līguma tiesību piešķir-
šanu 2016.-2018.gadā”. 
Uzņēmumam tika pazi-
ņots, ka tas neatbilst 
izsoles Nolikuma prasī-
bām, jo VBU valdes locek-
lim Ciniņam stājies spēkā 
neapstrīdams un nepārsū-
dzams tiesas spriedums, 
ar kuru viņš atzīts par vai-
nīgu par piesavināšanos 
lielā apmērā. 

Kā Edgars, tā Eva Ciniņi 
zināja, ka izsolē nedrīkst 
piedalīties pretendenti, 
kuru atbildīgās amatper-
sonas ar spēkā stājušos 
tiesas spriedumu ir sodītas 
par tādiem noziedzīgiem 
nodarījumiem kā krāp-
šana, piesavināšanās vai 
noziedzīgi iegūtu līdzek-
ļu legalizācija, tomēr VBU 
padomi par Ciniņa sodā-
mību neinformēja. Eva 
Ciniņa šajā kriminālpro-
cesā bija lieciniece. Lietu 

vēl neglītāku padara tas, 
ka ar cietušo, kādu juri-
disku personu, bija sais-
tīts Edgara Ciniņa tuvs 
draugs un bērna krusttēvs. 
Izmantojot šī tuvā drau-
ga uzticību, Ciniņš panā-
ca, ka viņa rīcībā nonāk šīs 
juridiskas personas finan-
šu līdzekļi. Kā izriet no 
sprieduma, daļa naudas 
tika iztērēta Ciniņa per-
soniskajām vajadzībām, 
pārējie līdzekļi pazaudē-
ti neveiksmīgās inves-
tīcijās, bet draugam 
melots, ka finanšu līdzek-
ļi investēti atbilstoši viņa 
instrukcijām. 

Krimināllietā tiesa pie-
ņēma notiesājošu spriedu-
mu, un abu Ciniņu apzinā-
tā klusēšana par to VBU, 
iespējams, radīja lielus zau-
dējumus. Savukārt Edgars 
Ciniņš zinot, ka viņa atra-
šanās valdē sabiedrībai 
arī turpmāk liegtu piedalī-
ties izsolēs un konkursos ar 
līdzīgiem pretendentu atla-
ses kritērijiem, VBU valdes 
locekļa amatu neatstāja.  

Sanākušie bija vienisprā-
tis, ka šogad to darīs 13. 
jūnijā (kad šis raksts jau 
būs  drukāšanā),  jo ceturt-
dienās ierasti pie pašu pie-
ticīgi servēta kafijas galdiņa  
jau gadiem  notiek valdes 
sēdes, uz kurām var atnākt 
arī citi apvienības biedri. 

“Viens otru priekos un 
bēdās pazīstam daudzus 
gadu desmitus, tāpēc 
nebūs garu un košu runu 

par pārdzīvoto un parādes 
patriotisma demonstrēša-
nas. Būs kluss un patiess 
prieks par to, ka esam dzīvi, 
esam brīvi, esam savē-
jie un vēl varam būt kopā. 
Atcerēsimies, ko savu spēku 
un materiālo iespēju robe-
žās pēdējā laikā esam darī-
juši, lai par pieredzēto atgā-
dinātu līdzcilvēkiem, īpaši 

Lai Jāņu naktī debesis atveras!

V 
asaras saulgriežos daba ir pilnbriedā, un gatava 
dāvāt mums visu labāko. Un tad jau vairs tikai 
rokas stiepiena attālumā ir Jāņi, kad ar ozolu 
zariem un ziediem pušķojam savas dzimtās sētas, 
līgotāji aplīgo ļaudis, laukus, dārzus un lopiņus, 

un katrā sirdī ienāk prieks. Pēc saules rieta, gluži kā senās 
dienās, pakalnu virsotnēs sāk liesmot pūdeles, lai uguns spī-
dētu plaši un tālu.

Jāņuguns ir attīrošas gaismas un ceļa rādītāja simbols. 
Mūsu senči ticēja, ka Jāņu gaismā pabijušie cilvēki, tāpat 
kā tās apspīdētie lauki un tīrumi, iegūst spēku un auglību. 
Augstu paceltā jāņuguns kalpoja arī kā aizsargs no melna-
jiem spēkiem, jo, kur spīd gaisma, tur tumsai nav vietas. Lai 
cik melna ir nakts, pēc tās vienmēr ausīs gaisma. Tā ierīkots 
gan dabā, gan tautu un cilvēku likteņos. Neviens autoritā-
risms nav mūžīgs, katra bezierunu pakļaušanās reiz beidzas.

Mūsu tauta gadsimtu gaitā saskārusies ar daudziem tra-
ģiskiem brīžiem. Viens no tiem – 1941.gada 14. jūnija 

deportācijas. Padomju vara šajā dienā jau pašā 
saknē centās iznīcināt tautas vitālo spēku. Tas 
neizdevās. Mēs palikām sīksti un nesalauzti. 
Mēs izturējām. Un pat drūmākajos likteņgados, 
lai arī slēpti, bet spīdēja jāņugunis un dvēselēs 
skanēja līgotnes. 

Vislatviskākie un senākie no mūsu tautas 
svētkiem – Līgo svētki svinēti dažādos laikos un 
pie dažādām svešām varām. Tie mūsu tautai 
vienmēr ļāvuši smelties spēku, izturību un uztu-
rēt tautas kopību.  Atcerēsimies to, kad Jāņu 
vakarā iedegsim ugunskurus.

Gada īsākajā naktī uguns ir Dieva aicināšanas 
un godināšanas zīme, bet Jāņu nakts rituāli ļauj atbrīvoties 
no visa vecā un sliktā, gūt auglības un pašas Zemes svētību. 

Mēs, Ventspils domes opozīcijas deputāti, vēlam priecī-
gu līgošanu un skaistu Jāņu dienu. Un vēl – tautas ticējums 
vēsta, ka Jāņu naktī debesis atveras, un viss, ko tajā brīdī 

vēlamies, piepildās. Mēs vēlam, lai piepildās visas gaišās 
domas, sapņi un cerības. Ne velti līvu valodā vārds “līgo” 
nozīmē “lai top”! 

Ventspils domes deputāti Dace Korna, Aivis Landmanis,  
Ivars Landmanis un Ģirts Valdis Kristovskis

Nāc nākdama, Jāņu diena, 
Tev ir daudz gaidītāju, 

Govis gaida zāļu kroņu, 
Meitas skaistas līgošanas.

Biedrība 
“Baltijas asociācija – 

transports un loģistika”

Priecīgus Līgo 
svētkus!
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Ventspils novada politiski represētie apciemo viņu agrāk 
iestādīto gobu Likteņdārzā.
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Nepieskaitāms
Vīrietis, kurš februārī ar nazi uzbruka polik-
līnikas ārstam, atzīts par nepieskaitāmu. 
Viņam ieteikta ārstēšana psihiatriskajā 
slimnīcā.

Pabalsti piešķirti
Pašvaldība paredzējusi piešķirt 295 eiro 
pabalstu izmaksu skolu absolventiem no 
trūcīgām ģimenēm.

Steinway ir klāt
Mūzikas vidusskola saņēmusi koncertflīģe-
li Steinway&Sons. Gaidāms, ka to iespēlēs 
pats Maestro Raimonds Pauls. 

Jāpiesakās
Kultūras centrs aicina pieteikties Pilsētas 
svētku gājienam, kas notiks 3. augustā.

Elektroniska grāmata
6. vidusskolas audzēknes piedalījās starp-
tautiskā projektā, radot elektronisku 
grāmatu.

Sakārtos zālienu
SIA “Galantus” savedīs kārtībā futbola sta-
diona centrālo laukumu un rezerves futbo-
la laukumu.

Restaurēs torni
Tiks atjaunots 46. krasta aizsardzības un 
uguns koriģēšanas tornis. Tas būs pieejams 
visiem apmeklētājiem.

Tīra pludmali
Pludmalē darbojas smilšu sijātājs. 15 centi-
metru dziļumā tas izsijā pludmales smiltis, 
atbrīvojot tās no atkritumiem.

Karogs 
ir vietā
21. reizi 
Ventspils 
pludma-
lē pacelts 
Zilais 
karogs. 

Rokdarbu izstāde
Livonijas ordeņa pilī atklāta skolu audzēkņu 
izstāde “Rakstu raksti”. Eksponāti veidoti, 
iedvesmojoties no muzeja krājuma. 

Apsēdusi  stirna
Kādu privātmāju Saules ielā apsēdis jauns 
stirnu āzis, kurš izbradā puķu dobes un 
izkašā dārzu.

Esmu dzimis Ventspilī
Kārtējo gadu pie Ziemeļkurzemes reģionā-
lās slimnīcas norisinājās mazuļu salidojums 
“Esmu dzimis Ventspilī!”

Skandāls krīzes centrā
Krīzes centrā “Paspārne” aizturēts biedrības 
“Latvijas Pilsoniskā cilvēktiesību komisija” 
aktīvists. Tiesa viņa aizturēšanu atzinusi 
par likumīgu. 

Darbi notiek
Vairākās izglītības iestādēs sākušies remon-
tdarbi. Skolēni varēs mācīties atjaunotās 
telpās.

39 piramīdas
Beigusies ziedu piramīdu izvietošana. 
Kopskaitā to ir 39, tās sastāv no vairāk 
nekā 8 tūkstošiem puķu. 

Būs svētki
Tradicionālie Bērnības svētki Kultūras cen-
trā notiks 27. un 28. jūlijā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Meli un dokumentu riņķa dancis
“Piektdien, 7. jūnijā, laikrakstā “Ventspilnieks.lv”, kā arī 

tīmekļvietnē ventspilnieks.lv izplatīta nepatiesa un sagrozī-
ta informācija par to, ka tiekot apšaubīta sportam atvēlēto 
līdzekļu lietderīga izmantošana. Jau līdz šim ventspilnieks.
lv gan drukātajā, gan elektroniskajā versijā publicēta fakto-
loģiski neprecīza, pat melīga informācija par Ventspils sporta 
objektiem un to finansēšanu, tādēļ nepārsteidz, ka arī šoreiz 
faktu pārbaude acīmredzami bijusi otršķirīga.”

(Publikācija pilsētas oficiālajā mājaslapā ventspils.lv, 10. 
jūnijs)

• • •

K 
lasiskais un visiem labi zināmais teiciens vēsta: ir meli, 
lieli meli un statistika. Pārfrāzējot šo teicienu, var droši 
teikt, ka “pilsētas tēvi” ļoti stabili, ilgstoši un pārdomāti 
piekopj taktiku “ir meli, lieli meli un atsauces uz doku-
mentiem”. Pilsētas oficiālajā mājaslapā publicētais liek 

domāt, ka “Ventspilnieks.lv” publicētais uzskatāms teju vai par 
apzināti sagrozītiem faktiem un nepārbaudītu informāciju. Bet 
opozīcijas deputātu “četrinieka” paustās bažas par sporta infra-
struktūrai paredzētā finansējuma izlietošanu ne gluži tiem mēr-
ķiem, kam finansējums ticis domāts, šķiet esam apzināta kaitnie-
cība, lai tikai ieriebtu Ventspils sportistiem.

Taču “pilsētas tēvu” un oficiālās varas skaidrojums, kas it kā 
pamato šos apgalvojumus, gan balstās uz visai “slideniem” argu-
mentiem. Proti, pilsētas mājaslapā teikts: “Visas sadarbības līgu-
ma izmaiņas ir saskaņotas ar IZM, Visi grozījumi veikti atbilstoši 
sadarbības līgumā noteiktajai kārtībai. Katrs finansējuma pieprasī-
jums tika izvērtēts IZM, un tikai pēc IZM akcepta rēķinu apmaksai 
tika saņemts finansējums.” Taču pasakot “A”, ir jāpasaka arī “B”. 
Un tas šajā gadījumā ir neapstrīdams fakts – Valsts kontroles ziņo-
jumā norādītas pamatīgas “nepilnības” (lai neteiktu vēl skarbāk) 
par līdzekļu izlietojumu Olimpiskā centra “Ventspils” apsaimnieko-
to līdzekļu izlietošanā. Jā, oficiālajam domes skaidrojumam ir tais-
nība tiktāl, ka Valsts kontrole vērtējusi tieši Izglītības un zinātnes 
ministrijas (IZM) darbu, nevis Ventspils pašvaldības un Olimpiskā 
centra “Ventspils” rīcību, un tieši IZM taču ir akceptējusi Ventspils 
puses pieprasījumus. Tātad formāli, nenoliedzami, varam meklēt 
vainīgos Rīgā, kuri taču devuši zaļo gaismu Ventspils viltīgi nofor-

mulētajiem pieprasījumiem. Diemžēl šāda attieksme arī ir visas 
mūsu pilsētas Lielās Politikas pamatā. Izlietot resursus savu ambī-
ciju, nepamatotu pieprasījumu un neargumentētu ieguldījumu 
apmierināšanai, bet vainu pēcāk uzveļot tiem, kas taču saskaņo-
ja. Kā vienkāršrunā savulaik mēdza izteikties daži šobrīd jau valsts 
maizi ēdoši korupcijā vainoti ierēdņi – nepaprasīsi, nedabūsi... Bet 
varēja taču arī nesaskaņot, vai ne?

Nākas atzīt, ka “bultiņu novirzīšana” (ja turpinām lietot krimi-
nālo leksiku) savas saimniekošanas attaisnošanai ir kļuvusi par 
normu. Protams, Valsts kontroles ziņojumā, kuru pilnībā publi-
cējam, ir skaidri secināts: IZM pietiekami nenodrošina pietieka-
mu uzraudzību, bet ziņojumā ne ar vārdu nav pieminēts Ventspils 
pašvaldības vārds, norādot uz tieši tās pieļautajiem trūkumiem un 
budžeta līdzekļu izlietojumu ne tiem mērķiem, kam tie paredzē-
ti. Taču būtība jau ir faktā, ka sākums visam šim “dokumentu far-
sam” un riņķa dancim ap Valsts kontroles ziņojumu ir meklējams 
nevis Rīgā, bet gan Ventspilī. Negribas taču ticēt, ka finansējuma 
pieprasījuma autori ir tik lieli diletanti dokumentu lietās, ka nezi-
nāja, kā tieši un kam tieši viņi prasa akceptu no IZM... Un ja reiz 
juridiskās fineses nav gluži svešas mūsu pilsētas finanšu plānotā-
jiem, tad ir pilnīgi skaidrs, ka jau iepriekš ir zināms: mēs prasām 
IZM akceptēt absolūti nepareizas lietas. Tas, ka IZM, runājot Valsts 
kontroles ziņojumā izmantotajā leksikā, “nenodrošina pietiekamu 
uzraudzību par valsts budžeta izlietojumu”, ir neapstrīdams fakts. 
Taču tāds pats fakts ir arī tas, ka budžeta līdzekļi ir izlietoti ne tiem 
mērķiem, kam tie paredzēti. Un šis izlietojums nav noticis Rīgā, 
bet gan Ventspilī.

Pilsētas oficiālā mājaslapā publicētais vēstījums pauž “svētu 
sašutumu” par to, ka mazākuma deputātu grupa grauj visu 
Ventspils sporta dzīvi, jo, kāds ārprāts, mazākuma “četrinieks” 
atļāvies pasūdzēties par klaju esošo likumu neievērošanu, bet 
“Ventspilnieks.lv” atļāvies par to uzrakstīt. Tātad secinājums ir 
viens: pēc domes vairākuma ieskatiem ir pilnīgi pieļaujama liku-
ma neievērošana, finanšu izlietošana nevis sporta infrastruktūras 
reālai uzlabošanai, bet gan esošās neracionālās un pat “uzpūs-
tās” sistēmas uzturēšanai. Galvenais, ka ir atrasts vainīgais kaut 
kur Rīgā (IZM personā) un ka aizsegties var aiz patiešām izcilo 
Ventspils sportistu mugurām.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Es jums saku, jauni puiši, 
Pušķojieti klētes jumtu, 

Tad Dieviņš jūs pušķos 
Ar miežiem, ar rudziem.

Lai vasaras saulgrieži dod 

spēku un iedvesmo  

jauniem darbiem!
AS “Ventbunkers”

Ventspilī gaisa kvalitātes monitoringa dati atbilst visām normām, BNN apstiprina 
Ventspils pilsētas pašvaldības Vides uzraudzības vecākā speciāliste Tatjana Valdmane.

Gaisa kvalitāte Ventspilī atbilst 
visām normām, apstiprina dome

V 
aldmane norāda, ka Ventspilī ir 
trīs gaisa kvalitātes monitoringa 
stacijas – Latvijas Vides, ģeolo-
ģijas un meteoroloģijas centra 
(LVĢMC), Ventspils Brīvostas un 

Valsts vides  dienesta Reģionālās vides pār-
valdes (RVP) stacija, kas mēra tikai putek-
ļus ostas teritorijā. Speciāliste norāda, ka 
gaisa kvalitātes normas šajās stacijās nav 
pārsniegtas.

«Manipulācija ar datiem un tautas apmuļ-
ķošana,» tā Ventspils Tirdzniecības ostas 
(VTO) Administratīvi-tiesiskā departamenta 
direktore Alīna Rugine raksturo uzplaiksnīju-
mus dažos medijos par slikto gaisu Ventspilī, 
kuros nereti vaino ostas uzņēmumus.

«Tas, ka mainās cieto daļiņu apjoms pa 
dienām, tā ir normāla parādība, jo mainās 
gan vēja virziens, gan avoti,» uzsver Rugine.

«Ir jāsaprot, ka monitoringa stacijas fiksē 
nevis ogļu putekļus, bet jebkuras cietās daļi-
ņas – zied koki, tiek remontēts ceļš, kurināta 
plīts – tas viss tiek fiksēts.»

Piemēram, ziemas periodos statistikā var 
redzēt, cikos cilvēki atnāk no darba uz mājām 
un sāk kurināt, un arī tas parādās monitoringā. 
Turklāt šobrīd Ventspilī notiek daudz nopietnu 
būvniecības darbu, ceļu remontu, pie monito-

ringa punkta Jāņa ielā pat demontēta māja.
Jāatzīmē, ka pašvaldība no VTO vien ik 

gadu saņem vairākus desmitus tūksto-
šus eiro. Dabas resursa nodoklī uzņēmums 
samaksā aptuveni 80 000 – 100 000 eiro 
atkarībā no darbības apjoma. 40% šīs naudas 
saņem valsts, bet 60% – pašvaldība.

Rugina norāda, ka VTO katru gadu meklē 
papildu risinājumus, un tādi būtu jāmeklē 
arī pašvaldībai, rūpējoties par saviem iedzī-
votājiem. «Jautājums pašvaldībai, kur paliek 
šī nodokļos iekasētā nauda? Bez ikdienas 
uzkopšanas darbiem un koku stādīšanas, 
kas ir norma jebkurai pilsētai, ostas pilsē-
tas pašvaldībai būtu jāuzliek sev ambiciozāki 
uzdevumi.»

Komentējot pašvaldības iesaisti gaisa kva-
litātes nodrošināšanā Ventspilī, Valdmane 
norāda, ka, lai gan RVP izsniedz atļaujas pie-
sārņojošas darbības veikšanai, pašvaldība arī 
iepazīstas ar iesniegumiem un sniedz savus 
komentārus. Tāpat vietvara teritorijas plāno-
jumā izstrādājusi nosacījumus uzņēmumu 
darbības attīstībai, lai samazinātu uzņēmēj-
darbības ietekmi uz gaisa kvalitāti. Vēl tiek 
uzturētas zaļās zonas, tīrītas ielas un strādāts 
pie tā, lai samazinātu siltumapgādes ietekmi 
uz gaisa kvalitāti.

Tikmēr pieejas problēmu saskata VTO pār-
stāve: «Ja mainās klimatiskie apstākļi, tad ir 
jāmaina arī pieeja pilsētas uzkopšanai.»

BNN

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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Ai, brālīti, ai, brālīti,  
Tavu lielu rudzu lauku! 

Visu nakti salīgoju,  
Laukam galu neatradu. AS “Ventspils  

tirdzniecības osta”

Lai neaizmirstama gada garākā 

diena un īsākā nakts!

«TIE, KURI PRETOJAS,  
VIENKĀRŠI GRIB NOLEMT  
MŪS DZĪVOT NABADZĪBĀ»

Ēriks Kalnmeiers, Juris Stukāns, Ivars 
Bičkovičs – daži no tiem, kuri neatbalsta 
Bordāna ideju par Ekonomisko lietu tie-
sas izveidi. Ministra ieskatā, ideja netiek 
atbalstīta, jo tā apdraud vairāku cilvēku eso-
šos amatus, kuros viņi «ērti iekārtojušies». 
«Idejas pretinieki labi apzinās, ka tiks izjauk-
tas gadu desmitiem iestrādātās shēmas – 
kā panākt vajadzīgo spriedumu; kā sabo-
jāt krimināllietu pirms pašas nodošanas uz 
tiesu. Šādu shēmotāju nav daudz, taču viņi 
ir augstu stāvoši un spējīgi nodrošināt darī-
jumus par lielām summām ietekmīgām per-
sonām,» uzskata Bordāns.

Bordāna ieskatā, Ekonomisko lietu tiesa 
Latvijā ir viens no prioritārajiem uzdevu-
miem. Proti, tā būtu tiesa, kas speciali-
zētos komercstrīdu, finanšu un ekonomis-
ko noziegumu lietu skatīšanā. Kā apgalvo 
Bordāns, tajā darbotos tiesneši un prokuro-
ri, kas būtu profesionāļi savā jomā un kuru 
reputācija nebūtu apšaubāma.

Publiskajā telpā ministra ideja guvusi gan 
kritiku, gan uzslavu. Tieslietu ministrs atzī-
mē: «Ideju atbalsta ārvalstu investoru pado-
me, uzņēmēji – tie, kas ar šo problēmu 
saskaras. Neatbalsta tie, kas līdz šim ir vadī-
jušu tiesu sistēmu, tiesu politiku.»

«Stukāna kungs ir tikai viens no tiem, 
kuram šī ideja netīk. Pārsvarā to neatbalsta 
augstākā līmeņu tiesu vadītāji, piemēram, 
no senāta. Ir vairāki tiesneši un tiesu vadītāji, 

Ventspils pilsētas domes un tās neleģitīmā priekšsēdētāja, deputāta Aivara Lemberga 
liekuļošana un muļķa laišana neizbēgami  tuvojas noslēgumam. Ventspilniekiem ir 
zināms, tad Administratīvā rajona tiesa Liepājā 2019. gada 13. maijā Spriedumā skaidri 
un gaiši norādīja, ka ir jāatsauc A.Lemberga daudzkārt par deputātu Ģirtu Valdi Kris-
tovski izplatītās nepatiesās, godu un cieņu aizskarošās ziņas, kas izplatītas Ventspils 
pilsētas domes oficiālajā interneta video portālā. 

Bordāns: Ekonomisko lietu tiesa izjauktu 
gadu desmitiem iestrādātās shēmas
«Kamēr Zaļo un Zemnieku savienības spēks bija valdībā un tās atbalstītās personas ieņēma augstus 
amatus, Latvija nonāca pie apšaubītas tieslietu sistēmas un ilgiem kriminālprocesiem. Tiklīdz šī partija 
zaudēja savu vietu politikā, tā uzreiz sāka šķobīties viņu atbalstīto personu pozīcijas,» BNN intervijā 
komentē Latvijas tieslietu ministrs Jānis Bordāns, nebrīnoties, kāpēc konkrēti cilvēki nav apmierināti ar 
vēlamajām un tik vajadzīgajām pārmaiņām valstī.

kas piekrīt, ka Ekonomisko lietu tiesa ir vaja-
dzīga. Tikai viņi nav tik augsti stāvošas amat-
personas, kā, piemēram, Bičkoviča kungs un 
citi Tieslietu padomes locekļi. Arī Kalnmeiers 
šo ideju neatbalsta.»

Runājot par izteiktām bažām, ka šī 
jaunā tiesu instance būtu valstī nevaja-
dzīgs sadārdzinājums, Bordāns uzsver, ka tās 
ir spekulācijas un konkrētu cilvēku vēlme 
palikt sev izdevīgās pozīcijās. «Valstī šīs tie-
sas izveide neradīs nekādu būtisku sadārdzi-
nājumu. Tiesneši atrastos. Viņiem ir jānodro-
šina telpas, tās mums ir. Štata vietas mums 
ir, tas nav nekāds sadārdzinājums. Tas ir 
izdomājums.»

Tikmēr, runājot par šīs tiesas efektivitāti 
valstī, ministrs atzīmē: «Valstī sāktu notikt 
ekonomiskā aprite. Visās valstīs, kurās ir biz-
nesa, ekonomiskie finanšu centri, vispirms 
tiek sakārtota un efektivizēta tieslietu sistē-
ma. Tie, kas pretojas, vienkārši grib nolemt 
mūs dzīvot nabadzībā.»

«KALNMEIERA DĒĻ ESAM IERAUTI 
STARPTAUTISKOS SKANDĀLOS»

Bordāna paziņojums par neuzticības izteik-
šanu pašreizējam Latvijas ģenerālprokuro-
ram Ērikam Kalnmeieram izraisīja skaļu rezo-
nansi ne tikai sabiedrībā, bet arī Saeimas 
iekšienē – ir savākti nepieciešamie 34 par-
lamenta deputātu paraksti, lai tiktu veik-
ta rosinātā pārbaude Kalnmeiera atbilstībai 
amatam.

«Šī Kalnmeiera teju desmit gadu ilgā atra-
šanās amatā ir novedusi pie tā, ka Latvija 

ir Moneyval melnajā sarakstā. Domāju, ka 
tas jebkurā valstī būtu izraisījis kaut kāda 
mēroga skandālu un pacēlis jautājumu par 
ģenerālprokuratūras vadītāja atbilstību ama-
tam. Tāpat ir bijušas Rīdzenes sarunas un 
parlamentārās izmeklēšanas komisijas 
«darbs» ar tām – visi šie skandāli ved pie tā, 
ka ģenerālprokuratūras reputācija ir apšau-
bāma,» komentē Bordāns.

Tāpat viņš atzīmē: «Ja runājam par pēdē-
jiem notikumiem, tad nesen bija ziņojums 
no Valsts kontroles, kurā ir norādīti divi 
kliedzoši fakti. Pirmkārt, ģenerālprokuratū-
rā tika nelietderīgi izlietots liels finansējums 
remontiem, kas bija neatbilstoši likumam. 
Otrkārt, tika izmaksātas ilgstošas piemaksas 
prokuratūras darbiniekiem, ko Valsts kontro-
le arī norādīja kā pārkāpumu. Par šādām lie-
tām, piemēram, pati ģenerālprokuratūra ir 
rosinājusi krimināllietas attiecībā uz citām 
personām.»

Ministrs arī norāda, ka pārdomas raisa tas, 
kāpēc Kalnmeiera intervijas regulāri parādās 
«vajadzīgos brīžos» Aivara Lemberga kon-
trolētajos medijos. «Tas ir ļoti acīmredza-
mi – par to visi var pārliecināties. Jautājumi 
un atbildes, kādas tiek publicētas, ir ļoti 
mērķtiecīgas.»

Ministra vērtējumā tas, ka Kalnmeiers 
Bordāna lēmumu sauc par politizētu un ka 
tas var izsaukt starptautisku neapmierinātī-
bu, norāda: «Tieši Kalnmeiera darbība Latviju 
ir iekļāvusi starptautiskos skandālos – gan 
ar naudas atmazgāšanu, gan ar izgāztām 
krimināllietām, kurās skata kukuļņemšanas 

jautājumus. Latvija jau ir ierauta pasaules 
un Eiropas skandālu virknē, un iemesls tiešā 
veidā ir saistīts ar Kalnmeiera darbību. Tā ka 
tiešām Kalnmeiera dēļ esam ierauti starp-
tautiskos skandālos. Un mana rīcība ir vērsta, 
lai mēs atrisinātu radušās situācijas un parā-
dītu, ka Latvija ir spējīga tikt galā ar tādām 
problēmām.»

Bordāns nenoliedz, ka Latvijai atrast 
Ģenerālprokuratūras priekšsēdētāju būtu 
sarežģīts uzdevums. Viņš norāda, ka viena 
no problēmām, kas iezīmējas Latvijā, ir tā, 
ka bieži laba personāla atlasei tiek izvēlēti 
cilvēki, kas augstajos amatos ir ielikti nevis 
profesionālu motīvu dēļ, bet savtīgu intere-
šu vārdā. «Līdz ar to spēcīgi kandidāti bieži 
nepiesakās. Tāpēc līdzīga situācija varētu būt 
prokuratūrā.» Tomēr tieslietu ministrs pauž 
pārliecību, ka juristu, prokuroru un tiesnešu 
vidū ir atrodami cilvēki, kas var uzņemties šo 
amatu profesionālu motīvu vadīti.

Pēc ministra paustā, topošie kandidāti ir 
apspriesti, tomēr vārdus viņš nevēlas minēt, 
jo uzskata, ka publiskajā telpā vēl pāragri par 
to spriest. Bordāns gan uzsver, ka uz šo pozīci-
ju var atrast cilvēku, kuram sabiedrība uzticē-
sies un kura reputācija nebūs apšaubāma. 

Simona Šjadīte, BNN

Tiesa norāda, lai Ventspils pilsētas dome 
pārtrauc liekuļot un laist muļķi!

L 
ai gan šādas deputāta A.Lemberga 
zemiskās darbības ir tiesā pierādītas, 
nepatiesās, godu un cieņu aizska-
rošās ziņas joprojām nav atsauktas. 
Spriedums vēl neesot stājies spēkā! 

Kā redzams godaprāta autoritārajam vie-
tvaldim pietrūkst. To apstiprina arī fakts, 
ka Ventspils pilsētas domes vadība, minētā 
portāla administratori joprojām liedz iespē-
ju deputātam Ģirtam Valdim Kristovskim 
atmaskot neleģitīmā Domes priekšsēdētāja 
A.Lemberga melus tur, kur tie izteikti, proti, 
pašvaldības oficiālajā interneta video portālā.

Kā izriet no Domes šī gada 20. maija 
iesnieguma tiesai, Domes vadība atrunājas, 
tā teikt, neredzot iespēju Spriedumu izpil-
dīt, jo “nesaprot” uzlikto tiesisko pienāku-
mu “Ventspils pilsētas Domei mēneša laikā 
no Sprieduma spēkā stāšanās nodrošināt 
Ģirtam Valdim Kristovskim vienlīdzīgas pie-

ejas tiesības pašvaldības oficiālajam portā-
lam ventspils.lv.”

Tā ir uzskatāma indikācija, ka Sprieduma 
izpildes kontekstā Ventspils pilsētas dome 
turpinās blefot. Tas nepārsteidz, jo vispār-
pieņemtie tiesiskuma un taisnīguma  princi-
pi Ventspils pilsētas domei ir sveši. Tādejādi 
A.Lembergs gatavojas turpināt ļaunprātīgi 
uzurpēt runas laiku par publiskiem līdzek-
ļiem uzturētajā, pašvaldības oficiālajā inter-
neta video portālā! Gan jāatzīst, ka tā neap-
šaubāmi ir Ventspils pilsētas domes vadības 
tuvredzības un nekompetences liecība, kas 
dzen arvien dziļākā strupceļā. Attaisnojumu 
šādai ļaunprātībai nebūs.   

Ir vietā atgādināt, ka Augstākās tiesas kop-
sēde (lietu skatīja 7 tiesneši) jau 2018. gada 
27. novembra lēmumā atbildētājai - Ventspils 
pilsētas domei nepārprotami norādīja, ka 
“Vienlīdzīgas tiesības deputāta mandāta īste-

nošanā ietver arī vienlīdzīgas tiesības informēt 
sabiedrību par savu darbību un viedokļiem un 
vienlīdzīgu pieeju publiski finansētiem komu-
nikācijas līdzekļiem. Tā ir būtiska garantija 
patiesam politiskajam plurālismam un efektī-
vai mazākuma funkciju pildīšanai.”

Skaidrāk, kā to pateikusi Augstākā tiesa, 
laikam jau nevar. Un tomēr Ventspils pilsē-
tas dome mēģina apelēt, ka nesaprot ne 
tikai minēto Augstākās tiesas lēmumu, bet 
arī Administratīvās rajona tiesas Spriedumu! 

Reaģējot uz šo liekuļoto nekaunību 
Administratīvā rajona tiesa ar 2019. gada 7. 
jūnija Lēmumu ir noraidījusi Ventspils  pil-
sētas domes paģērējumu izskaidrot 2019. 
gada 13. maija Spriedumu. Un tomēr ir vērts 
ieskatīties, kā Administratīvā rajona tiesa 
pamato Ventspils pilsētas domes prasītā 
noraidīšanu.

Tiesas 2019. gada 7. jūnija Lēmumā ir 
rakstīts, ka Ventspils pilsētas dome nav pie-
nācīgi iepazinusies ar Sprieduma motīvu 
daļu, kurā ir sniegtas atbildes uz Ventspils 
pilsētas domes uzdotajiem jautājumiem. 
Tā kā Dome norāda, ka neizprot, ko tiesas 
ieskatā nozīmē “nodrošināt pieejas tiesības 
pašvaldības oficiālajam portālam”, tad tiesa 

norāda, ka deputāta Ģ.V.Kristovska “pietei-
kums cita starpā bija ierosināts par pienā-
kumu uzlikšanu domei atļaut pieteicējam 
publicēt savu viedokli pašvaldības oficiāla-
jā portālā ventspils.lv”, ka Augstākās tie-
sas 2018. gada 27. novembra lēmumā šajā 
lietā jau bija norādīts, ka Ģ.V.Kristovskis tikai 
“vēlas, lai viņam tiktu nodrošinātas vienlī-
dzīgas iespējas viedokļa publicēšanā, salī-
dzinot ar citiem pašvaldības domes deputā-
tiem.” Tādejādi tiesa pasaka, ka Spriedumā 
ir skaidri norādīts, kas tiek saprasts ar pieej-
as tiesību nodrošināšanu pašvaldības oficiā-
lajam portālam. 

Savukārt uz Ventspils pilsētas domes 
nespēju saprast, kā nodrošināt personai 
“vienlīdzīgas pieejas tiesības pašvaldības 
portālam”, tiesa norāda, ka Spriedumā kon-
krēti ir norādīts, ka runa ir par vienlīdzīgām 
tiesībām salīdzinot ar  citiem pašvaldības 
deputātiem. 

Tā kā Ventspils pilsētas dome “neizprot” 
kādā statusā Ģ.V.Kristovskim būtu jānodro-
šina piekļuves tiesības pašvaldības portā-
lam, tiesa savā 2019. gada 7. jūnija lēmumā 
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VK: IKT nozare pārvaldīte 
neefektīvi

Valsts pārraudzībā esošā informāci-
jas un komunikācijas tehnoloģiju infra-
struktūra tiek pārvaldīta neefektīvi, tur-
klāt trūkst skaidras un vienotas politi-
kas. Tā revīzijā secinājusi Valsts kontro-
le. IKT saimniecības uzturēšana valstij 
pērn izmaksājusi 62 mlj. eiro, izdevumi 
turpina pieaugt, taču IKT vide ir milzī-
ga un sadrumstalota, bet tiek pārvaldī-
ta virspusēji.

Puntuli virza kultūras 
ministra amatam

Nacionalā apvienība kultūras ministra 
amatam virzīs operdziedātāju, pašreizē-
jo Rīgas domes deputātu Nauri Puntuli. 
Uz amatu bijusi liela konkurence, tostarp 
no partijas biedru vidus un no ar partiju 
nesaistītu cilvēku vidus. Līdzšinējā minis-
tre Dace Melbārde ir ievēlēta Eiropas 
Parlamentā.

Visiem ministriem pielaide 
noslēpumam

Satversmes aizsardzības birojs izsnie-
dzis labklājības ministrei Ramonai 
Petravičai speciālo atļauju darbam ar 
valsts noslēpumam. Viņa bija pēdējā, 
kurai ilgu laiku pielaide nebija piešķirta. 
Tagad premjera Krišjāņa Kariņa vadīta-
jā valdībā pielaide valsts noslēpumam ir 
visiem ministriem.

Inflācijas kāpums 3,3%
Latvijā maijā gada inflācija sasniedza 

3,3%. Maijā, salīdzinot ar aprīli, gan pre-
cēm, gan arī pakalpojumiem cenas pie-
auga par 0,2%, savukārt gada griezu-
mā – attiecīgi par 3,4% un 3,1%. Lielākā 
ietekme uz cenu izmaiņām bija cenu 
kāpumam pārtikai un bezalkoholiska-
jiem dzērieniem, ar transportu, restorānu 
un viesnīcu pakalpojumiem.

Cīnīsies pret patvaļīgu dronu 
lietošanu

Latvijā arvien lielāku izaicinājumu kri-
tiskās infrastruktūras objektu drošībai 
rada bezpilota lidaparāti jeb droni, tāpēc 
šajā jomā nepieciešama stingra kār-
tība, uzsver Valsts drošības dienests. 
Kritiskā infrastruktūra ir sabiedrības vese-
lības aizsardzības, drošības, ekonomiskās 
vai sociālās labklājības nodrošināšanai 
nepieciešamie objekti, piemēram, hid-
roelektrostacijas vai valdības nams. 

Policijā likvidēs “tukšās” 
amata vietas

Valsts policijas darba organizācijas un 
struktūras izmaiņu plāna galvenais uzde-
vums būs likvidēt tukšās amata vietas, 
pašlaik tādu ir teju 8000. Policijas vadība 
rosina veikt izmaiņas arī algās un izmek-
lētāju mēnešalgu piesaistīt rajona pro-
kurora mēnešalgai. Šādas izmaiņas no 
budžeta prasītu 7,9 mlj. eiro gadā.

Lai izdodas sajust 

vasaras saulgriežu 
burvību!

AS “Baltic coal terminal”

Dieviņš jāja rudzu lauku 
Ar pelēku mētelīti,  

Pretim jāja mīļa Māra, – 
Šeit būs laime pļāvējam.

2016. gada 22. aprīlī VBU padome nolēma viņu 
no sabiedrības valdes atsaukt un nelēma arī 
par atlaišanas kompensācijas izmaksu. Turklāt 
arī saskaņā ar darba līgumu atlaišanas kom-
pensācija nav izmaksājama, ja VBU interesēm 
nodarīts kaitējums. Tomēr neraugoties uz to, 
Eva Ciniņa deva rīkojumu viņas formāli šķirta-
jam vīram izmaksāt 43 200 eiro. 

Interesantas sakritības dēļ saskaņā ar tie-
sas spriedumu Edgaram Ciniņam cietuša-
jam bija jāizmaksā 43 000 eiro, bet valstij 
kā soda nauda jānomaksā vēl 21 600 eiro. 
Ciniņa rīcībā gan nenonāca visi 43 200 eiro 

Kādreizējā AS “Ventbunkers” priekšsēdētāja Ciniņa 
atlaista krimināltiesiska rakstura skandāla dēļ

Labklājības ministrija otrdien sveica 38 uzņēmumus, kuri savā ikdienas darbā īsteno 
ģimenei draudzīgus uzņēmējdarbības principus un līdz ar to ir pelnījuši saņemt ģi-
menei draudzīgā uzņēmuma statusu. Arī šogad, līdzīgi kā iepriekš, ģimenei draudzī-
gākā uzņēmuma statusa saņēmēju vidū ir arī Ventspils pilsētas pašvaldības kapitāl-
sabiedrība ”Ventspils reiss”.

Dziednieks ARTŪRS TILTIŅŠ 
14. un 28. jūnijā no plkst. 13.00 pieņems VENTSPILĪ, Lielais prospekts 61. 

Viesnīca “Raibie logi”. 
Bioenerģētiska slimību dziedināšana, sāpju novēršana. 

Atkarību likvidēšana (alkoholisms, smēķēšana, azartspēles). 
Negatīvās enerģētiskās iedarbības neitralizācija (lāsts, ļaunā acs, bezlaulības vainags). 

Iespējama palīdzība pēc foto.   Pieteikties pa tālr. 22460309.

sakarā ar veiktajiem ieturējumiem, bet tik 
vai tā var nonākt pie viedokļa, ka nauda 
Ciniņu ģimenei bija tik ļoti nepieciešama, 
ka Eva Ciniņa bija gatava rīkoties pretē-
ji VBU interesēm, lai šos naudas līdzekļus 
sagādātu.  

Rezultāts bija likumsakarīgs – 2016.gada 
10.maijā arī Evu Ciniņu atsauca no val-
des priekšsēdētājas amata. Neoficiāli avoti 
vēsta, ka kompensācijas izmaksa Ciniņam 
bijis pēdējais piliens. Uzņēmuma padomei 
bijis nepieņemami, ka Eva Ciniņa daudzmil-
jonu kompāniju vada attālināti – praktiski 
neierodoties darba vietā birojā. Nav iedo-
mājams uzticēt rīcību ar VBU naudas līdzek-
ļiem cilvēkam, kas pa kluso ar tiem šiverē 
sava bijušā vīra interesēs.

Pēc atsaukšanas no amata Eva Ciniņa un 
Edgars Ciniņš uzsāka ievērojamu apmelo-
šanas kampaņu pret VBU padomes priekš-
sēdētāju Dr. Rudolfu Meroni, kā arī šī brīža 
VBU valdi, turklāt Eva Ciniņa vērsās tiesā ar 
prasību piedzīt no VBU viņai atlaišanas kom-
pensāciju teju 90 000 eiro apmērā. 

Evas Ciniņas pārstāvji tiesā norādīja, ka 
Edgara Ciniņa atsaukšanai no valdes nav  
bijuši norādīti iemesli, un līdz ar to arī Evai 
Ciniņai neesot bijis zināms par ierobežo-
jumiem atlaišanas kompensācijas izmak-
sai. Tomēr no iepriekš izklāstītajiem fak-
tiem noprotams, ka Ciniņai šie iemesli bija 
labi zināmi. Ja viņa tiešām nesaprata, kāda 
iemesla dēļ Edgars Ciniņš ticis atsaukts, 
tas liecina tikai par absolūtu komptences 
trūkumu un nepiemērotību ieņemamajam 
amatam.  

Evas Ciniņas prasību par kompensāci-
jas piedziņu teju 90 tūkstošu eiro apmē-
rā Kurzemes rajona tiesa šā gada 3.maijā 
noraidīja.

Tikmēr Valsts policijā ierosināts krimināl-
process par konfidenciālu dokumentu zādzī-
bu. Runa ir par dokumentāciju no uzņē-
mumiem, kuros savulaik darbojās Eva un 
Edgars Ciniņi. Nelikumīgi iegūtie dokumenti 
selektīvā, no konteksta izrautā veidā jau ilg-
stoši pretlikumīgi tiek nopludināti publiska-
jā telpā, tā radot nepatiesu un apmelojošu 
iespaidu.

VBU apzina visus sabiedrības darījumus, 
kurus savulaik organizējis par naudas piesa-
vināšanos notiesātais Edgars Ciniņš un kuros 
bija iesaistīta viņa formāli šķirtā sieva Eva 
Ciniņa. Taču jau šobrīd izskatās, ka ar šiem 
darījumiem VBU tikuši nodarīti simtos tūk-
stošos mērāmi zaudējumi. 

Domei atgādina, ka Sprieduma ietvaros tika 
pārbaudītas tieši Ģ.V.Kristovska kā deputā-
ta subjektīvās tiesības uz vienlīdzīgu pieeju 
publiski finansētiem komunikācijas līdzek-
ļiem, kā tas bija norādīts Augstākās  tiesas 
2018. gada 27. novembra lēmumā. Lai cik 
tas nebūtu komiski, tiesai ir nācies Ventspils 
pilsētas domei atgādināt, ka Domes depu-
tāts Ģirts Valdis Kristovskis tiešām ir deputāts 
tāpat kā Domes priekšsēdētājs A.Lembergs 
ir deputāts, tas ir, ka abu deputātu mandāti 
ir pilnīgi līdzvērtīgi!  

Ņemot vērā acīmredzamo Ventspils pilsē-
tas domes liekuļošanu,  muļķa laišanu, tiesa 
ar neslēptu ironiju galu galā ir ķērusies pie 

Tiesa norāda, lai Ventspils pilsētas dome 
pārtrauc liekuļot un laist muļķi!
 turpinājums no 3. lpp. ābeces patiesību skaidrošanas Ventspils pil-

sētas domei. Tiesa norāda, ka Spriedums 
sastāv no ievaddaļas, aprakstošās daļas, 
motīvu daļas un rezultatīvās daļas. Tiesa 
māca, kā daļas kopā lasāmas un kā panā-
kama pilnvērtīga izpratne.  Taču no tiesas 
lēmuma vienlaikus izriet, ka Ventspils pilsē-
tas domes juridiskās kvalifikācijas trūkumi 
nav un nebūs pamats “Sprieduma skaidro-
šanai, jo atbildes Domes uzdotajiem jautā-
jumiem ir ietvertas Spriedumā.”  Tā tiesa 
pasaka, ka liekulībai un muļķa laišanai ir 
savas robežas.

Vai Ventspils pilsētas domes komunikāci-
ja ar tiesu ir kvalifikācijas vai apkaunojošas 
pašdiskreditācijas piemērs? Iespējams. Taču 
ne tikai. Tā ir uzskatāma liecība par autoritā-

ra, prettiesiska režīma degradācijas postoša-
jām sekām. Tā ir liecība par totalitāras varas 
patvaļu un nekaunību, par tās kundzību, kas 
nīst demokrātiju, taisnīgumu, plurālismu, 
vienlīdzību! Kā redzam, Latvijas valsts tiesu 
sistēma šo ļaunprātību ir atšifrējusi!  

Visticamāk Ventspils pilsētas dome 
Administratīvās rajona tiesas Spriedumu un 
Lēmumu pārsūdzēs, lai vēl uz kādu laiku 
novilcinātu Sprieduma stāšanās spēkā. Taču 
tā vai citādi deputāta Aivara Lemberga un 
viņa “tikumiem” pakļautās Ventspils pilsē-
tas domes hegemonija neizbēgami tuvojas 
noslēgumam.  

Ģirts Valdis Kristovskis
Ventspils pilsētas domes deputāts

“Ventspils reiss” arī šogad ģimenei draudzīgā 
komersanta apbalvojums

Ģ imenei draudzīgā uzņēmuma titu-
lu ieguvēji saņem īpašu apliecī-
bu, ko pasniedz konkursa rīko-
tāji – Labklājības ministrija. 
Uzņēmumi arī uz gadu iegūst tie-

sības ”Ģimenei draudzīgi” logo izmantot 
savā uzņēmumā, tīmekļa vietnē, plašsazi-
ņas līdzekļos un darba sludinājumos.

Kā stāsta ministrijā, jau vairāk nekā 10 
gadu ilgā pieredze liecina: “Interese par 
ģimenei draudzīga uzņēmuma statusu 
arvien palielinās. Un šajā sakarā jau iespē-
jams runāt par lielāku sociālo atbildību. Lai 
gan dažkārt darba devējam var šķist, ka lau-
lība un bērni varētu traucēt darba kvalitā-
tei, tieši ģimene ir katras stabilas, veselīgas 
sabiedrības pamats,” stāsta ministrijas pār-
stāvis Egils Zariņš.

Arī pērn šādu statusu saņēma 38 uzņē-
mumi un arī pagājušajā gadā šo titulu 
ieguva Ventspils reiss. Vienīgā atšķirība no 
pagājušā gada ir tā, ka laureātu vidū vairs 
nav SIA ””Ventspils nafta” termināls”. 

Kopumā šādas atzinības tiek pasniegtas 
jau 12.gadu, ar mērķi popularizēt ģime-
nei draudzīga uzņēmuma ideju un piesais-
tīt arvien jaunus uzņēmumus. Kopš 2011. 
gada uzņēmumi tiek apzināti sadarbībā 
ar Ilgtspējas indeksu, kopīgi izstrādājot un 
indeksa aptaujas anketā iekļaujot atbilsto-
šus kritērijus par ģimenei draudzīgas politi-
kas īstenošanu uzņēmumā.

Tieši viens no galvenajiem kritērijiem 
statusa piešķiršanai ir uzņēmuma orientā-
cija uz efektīvu darba un ģimenes dzīves 
saskaņošanu. Kā piemēru var minēt iespēju 

nodrošināt attālinātā darba iespējas un elas-
tīgu darba laiku. Tāpat vērtē arī nodarbināto 
veselības aizsardzību darbavietā, uz klientu 
orientētu pakalpojumu sniegšanu, atbalsta 
nodrošināšanu bērniem un ģimenēm veltī-
tiem pasākumiem, iesaistīšanos labdarībā. 
Tiek ņemta vērā arī uzņēmuma telpu un 
aprīkojuma atbilstību bērna vajadzībām. Ne 
mazāk būtiskas ir rūpes par klientiem, jo tās 
veicina uzņēmuma lojalitāti, kā arī sekmē 
tā reputāciju, tostarp arī starptautiskajos tir-
gos. 
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Ventspilī iedegta olimpiskā 
lāpa
Ceturtdien Ventspilī pie Dienvidu mola 
svinīgi tika iedegta Latvijas jaunat-
nes Olimpiādes uguns. Pie izejas uz 
Ventspils pludmali 2004. gadā tika 
ierīkota Olimpiādes uguns iedegša-
nas vieta. Kopš tā laika pirms katras 
Olimpiādes uguns tiek iedegta Ventspilī. 
Šogad Latvijas jaunatnes Olimpiāde 
notiks Jelgavā.

Trīs ventiņi U-19 basketbola 
izlasē
Latvijas U-19 basketbola izlase turpi-
na gatavoties Pasaules kausa izcīņai, 
un izlases sastāvā ir iekļauti arī trīs 
ventspilnieki – Ričards Vitoļskis un Agris 
Stankevics, kā arī Dāvids Vīksne no BK 
“Ventspils”.

Lomažu nolūkojis Eirolīgas 
klubs no Francijas
BK “Ventspils” viens no līderiem Rihards 
Lomažs visdrīzāk karjeru turpinās 
Francijas klubā “ASVEL”, kas nākamse-
zon spēlēs ULEB Eirolīgā. Tomēr pārejas 
process varētu ilgt vēl vairākas nedē-
ļas un ventspilnieki pagaidām detaļas 
neizpauž. 

“Ventspils Ghetto” tiek līdz 
1/2 finālam
Maskavā notikušajā FIBA “Challenger” 
sērijas turnīrā līdz 1/2 finālam aizcīnī-
jās “Ventspils Ghetto” 3×3 basketbolis-
ti, kuri zaudēja vienai no pasaulē spē-
cīgākajām komandām “Novi Sad” no 
Serbijas (16:22), turnīrā paliekot trešie.

FK “Ventspils” sagrāve 
Kauņā
Latvijas čempionāta starplaikā, kamēr 
spēles aizvada Latvijas nacionālā izla-
se, FK “Ventspils” nospēlēja pārbaudes 
maču izbraukumā ar Kauņas “Žalgiri” un 
kapitulēja ar 1:4. Vienīgos vārtus guva 
Kaspars Svārups no 11 m soda līnijas.

Jaunais talants gūst vārtus 
U-19 izlasē
Pērn izcīnīto Baltijas kausu nosargāju-
si Latvijas U-19 futbola izlase, kas izšķi-
rošajā mačā ar 3:0 pieveica Igauniju. 
Vienus vārtus guva FK “Ventspils” talants 
Niks Dusalijevs. Izlasē ir arī vārtsargs 
Ignatijs Koļesņiks.

Uz laiku slēgta baseina 
atlētikas zāle
Ūdens piedzīvojumu parka atlētikas zālē 
sākušies plānotie ventilācijas pārbūves 
darbi, tādēļ uz laiku šī zāle atlētikas cie-
nītājiem ir slēgta. Ventspilnieki aicināti 
izmantot OC “Ventspils” Basketbola hal-
les un Pārventas halles atlētikas zāles.

SPORTA ĪSZIŅAS

Es uzliku saimniekam 
Ozoliņa vainadziņu, 

Lai tam auga tādi zirgi 
Kā kuplie ozoliņi. SIA “Noord Natie  

Ventspils Terminals”

Lai Saulgriežu nakts burvība un Jāņu zāļu 

spēks Jūs pavada visa gara garumā!

 turpinājums no 1. lpp.

Viņa stāsta, ka arī īpašo 
bērnu māmiņas nomet-
nē var atvilkt elpu un 
gūt spēkus tālākam dzī-
ves cēlienam, jo viņām 
šeit sarūpēta atsevišķa 
izzinoša un izklaidējoša 
programma. Daudzas no 
viņām gada gaitā savā 
savstarpēji sazinās un 
atbalsta cita citu – jo labi 
zināms, ka dalīts sma-
gums tomēr ir pusi vieg-
lāka nasta.

“Starp mūsu bērniem 
un jauniešiem ir tādi, kuriem nometne Pelčos 
ir vienīgā iespēja izrauties no ikdienības ista-

Ar biedrības “Ventspils uzplaukumam” atbalstu Pelčos būs 
tradicionālā nometne bērniem un jauniešiem ar īpašām vajadzībām

Katram kārtīgam līgotājam zināms, ka vasaras saulgriežu jeb Līgo 
svētku svinēšana iesniedzas tajos tālajos laikos, kad Eiropā zemnieki 
vēl cītīgi piekopa saules kultu un auglības kultu. Ap Līgo svētkiem 
gadsimtu gaitā ir valdījušas daudzas un dažādas peripetijas. Ieskatī-
simies dažās no tām un nepiemirsīsim arī siera  un pašbrūvēta alus 
receptes.

Jānīts nāca pa gadskārtu...

V 
asaras saulgriežu svinēšanu 
dažādos laikos dažādas varas 
centušās nīdēt kā mācēdamas. 
Taču tas neizdevās ne krust-
nešiem 12. gadsimtā, nedz arī 

vēlāk, un kristīgajai baznīcai nācās vien ar šo 
pagānisko tradīciju sadzīvot. Tiesa, jau mūsu 
ēras 601.gadā pēc pāvesta Gregora I ieteiku-
ma Romas katoļu baznīca 24.jūniju atzīmēja 
kā Jāņa Kristītāja dzimšanas dienu, un, laika 
ratam ejot uz priekšu, pa pāris dienām it kā 
neviļus pārcēlās arī senie saulgriežu svētki. 

Ļoti interesants ir fakts, ka nevienā latvju 
dainā nav lietots “saulgriežu” vārds. Jāņi, un 
punkts. Savukārt nosaukumu “Līgo svēt-
ki”, ko tagad tik plaši lietojam, 1900. gadā 
savā  ieviesa Emilis Melngailis.

Padomju gados Jāņu svinēšdanu te atļā-
va, te atkal aizliedza, taču viena no padom-
ju laika rakturīgākajām tendencēm bija līgo 
dziesmu “pārdzejošana” padomju folklo-
ras stilā. Oficiāli atļautās līgo dziesmas bija 
apmēram šādā stilā:  

“Kas tur rūca, kas tur dārda
Pašā ceļa vidiņā?
Kolhoznieki līgot brauca
Ar saviem “Moskvičiem”.”
Taču ja agrajos padomju gados  vara vēl 

mēģināja Līgo svētkus piemērot pēc sava 
“ģīmja un līdzības”, tad pagājušā gadsimta 
sešdesmitajo gadu pirmajā pusē, pie varas 
LPSR nākot Arvīdam Pelšem,  Līgo svētki 
un Jāņi tika pilnībā aizliegti. Viens no tra-
ģikomiskākajiem elementierm laikam gan 
bija rīkojums jāņogas turpmāk saukt par 
sarkanajām upenēm, bet jāntārpiņu – par 
spīgulīti.   

Sešdesmito gadu beigās Pelše pārcēlās uz 
Maskavu, un Jāņu svinēšana tika reabilitēta, 
tikai – atkal ar savām savdabīgām niansēm.

Tradicionālās pūdeles vietā kārtsgalā cēla 
un dedzināja vecas automašīnu riepas, bet 
jāņubērni lika galvā no kreppapīra dari-
nātas cepures vai ukraiņu vainagus ar lie-
lām papīra puķēm un garām lentām, dižo-
jās ar melnu krāsu nopūstās meksikāņu 
sombrero cepurēs, un ja paveicās, varēja 
nopirkt latviskāku papīra kroni. Tuvojoties 

Atmodas laikiem tirgū jau 
atklāti parādījās tradicionā-
lie ozolzaru vainagi, latvieši 
arvien sparīgāk sāka svinēt 
Jāņus, dziedāt Līgo dziesmas, 
lēkt pāri Jāņu ugunskuram 
un cept uz oglēm “latviešu 
nacionālo ēdienu” šašliku... 
Starp citu, kulinārijas vēsturnieki uzskata, ka 
mūsu iecienītā šašlika vēsturiskā dzimtene 
meklējama Austrumu zemēs – Irānā, Irākā, 
Loibānā, Kaukāzā. Bet tā nosaukums esot 
cēlies no Krimas tatāru vārdiem – šiš-iesms 
un šišliks – tas, kas uz iesma...

Lai nu kā, bet īsti latviski Jāņi nav iedo-
mājami bez siera un miestiņa. Piedāvajam 
dažas, mūsuprāt, interesantas recep-
tes, kuras līdz Līgo vakaram vēl iespējams 
pagatavot.

Augu siers
Sastāvdaļas: 4,5 litri piena; 0,5 litrs – 

viena daļa piena un viena – krējuma; 1 
tase baltā etiķa; ½ tases sasmalcinātu saulē 
kaltētu tomātu (ne eļļā);  ¼ tases svai-
gi sasmalcinātas bazilika lapiņas; 1 ēdam-
karote jūras sāls; Ekstra Virgin olīveļļa.  
Pagatavošana: Pienu un piena – krējuma 
maisījumu karsē, bieži maisot, uz vidējas 
uguns, līdz masa sasniedz 90 grādu tempe-
ratūru. Tad noņem no uguns, un lēnām mai-
sot, pievieno etiķi. Masu lej ar marli izklātā 
caurdurī. Kad lielākā daļa šķidruma iztecēju-
si, pievieno sasmalcinātus tomātus, bazilika 
lapiņas, sāli un viegli iemaisa masā. Saņem 
un sasien marles malas, un pārvieto sieru 
plastmasas traukā. Masu noslogo un ļauj 
stundu “atpūsties”, pēc tam marli noņem, 
bet gatavo sieru, ievietotu atpakaļ traukā, 
ieliek uz nakti ledusskapī. Pasniedzot sieru 
pārslaka ar olīveļļu. 

Saldais siers ar aprikozēm 
un citrona miziņu 

Sastāvdaļas:1 kg biezpiena; 5 olu dzel-
tenumi; 250 ml saldā krējuma; 400 g 
cukura; 400 g sviesta; kaltētas apri-
kozes; citrona miziņa; vaniļas esence. 

Pagatavošana: Saputo cukuru ar sviestu, 
pakāpeniski pievienojot olu dzeltenumus. 
Kad cukurs pilnībā izkusis, pievieno vani-
ļas esenci un samaisa. Tad masai pievie-
no caur sietu izberztu biezpienu, gabaliņos 
sagrieztas aprikozes un rīvētu citrona mizi-
ņu. Saputo un masā iecilā saldo krējumu. 
Gatavo masu iepilda ar marli izklātā veid-
nē, izlīdzina, novieto zem sloga un uz nakti 
noliek vēsumā.

Medalus
Sastāvdaļas: 2 l ūdens; 1/4 paciņas rauga; 

1/2 kārba iesala ekstrakta; medus – pēc paša 
vēlmēm; apiņi – pēc paša vēlmēm.

Pagatavošana: Uzvāra ūdeni un izšķīdi-
na tajā iesala ekstraktu. Pēc savām vēl-
mēm ūdenim ar iesala ekstraktu pievieno 
medu. Kad maisījums atdzisis līdz aptuveni 
+35°C vai mazāk, pieliek raugu un izšķīdina. 
Maisījumu noliek kādā siltā vietā, kuras tem-
peratūra nav zemāka par +16°C, un atstāj uz 
aptuveni 5 stundām vai vairāk, lai tas sāktu 
rūgt. Kad maisījums norūdzis, tas zaudē daļu 
salduma, tāpēc tam pievieno vēl medu tik 
daudz, cik katrs vēlas. Maisījumu kārtīgi 
atdzesē, un medalus gatavs lietošanai!

Burkānu alus 
Sastāvdaļas: 12 l svaigi spiestas burkānu 

sulas; 1 sauju apiņu; 50 grami rauga.
Pagatavošana:  Sarīvē burkānus, ietin 

marlītē un nospiež sulu. Burkānu sulu uzvā-
ra. Kad sula atdzisusi apmēram līdz 30 grā-
diem, pievieno apiņus un raugu. Visu labi 
samaisa un novieto siltā vietā uz 3 diennak-
tīm. Pēc tam noņem putas un izkāš sulu caur 
marlīti. Salej pudelēs vai alus muciņā, aiz-
korķē un novieto vēsā vietā. Alus būs gatavs 
pēc 1 nedēļas. 

notikums,” stāsta 
Dace. 

Par tradīciju 
kļuvusi arī īpašo 
viesu ciemošanās 
nometnē. Kādi 
sabiedrībā iemī-
ļoti un populā-
ri cilvēki Pelčos 
viesosies šogad, 
Dace neatklāj, 
vien saka, ka tas 
būs ļoti patīkams 
p ā r s t e i g u m s . 
Atgādināsim, ka 
aizpagājušogad 
kopā ar bērniem 

radošajā darbnīcā no krāsainām smiltīm vara-
vīksni veidoja Valsts prezidents Raimonds 

Vējonis un viņa kundze Iveta Vējone.
Dace Bondare uzsver, ka tik daudziem bēr-

niem un jauniešiem ar īpašām vajadzībām 
un viņu mammām atelpas brīdi nometnē 
Pelčos iespējams sniegt pateicoties Ventspils 
ostā strādājošo izņēmumu atbalstam, kuri 
allaž ir bijuši atvērti labdarībai un palī-
dzībai tiem, kuriem tā visvairāk vajadzīga. 
Biedrību “Ventspils uzplaukumam” atbalsta 
AS “Ventbunkers,” AS “Baltijas ekspresis”, 
SIA “Noord Natie Ventspils Terminals”, AS 
“Unifreight Logistics” un citas komercsabied-
rības. 

bas četrās sienās, un mēs zinām, ka viņiem 
nometne ir gada svarīgākais un mīļākais 

Nometnē Pelčos 2018. gadā.
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jaunajai paaudzei, mudinot ko līdzīgu nepieļaut nākotnē. Un  
novēlēt veselību tiem likteņa biedriem, kam kļuvis grūti iznākt 
no mājām,” par netālās nākotnes ieceri stāstīja apvienības 
vadītāja Velta Kraulere. 

“LĪGO” KĀ PROTESTA UN PAŠCIEŅAS DZIESMA
Neaizmirstot piebilst, ka savukārt ceturtdienā pirms Jāņiem 

ir nodoms kopīgi pārrunāt, kā sevi un tuviniekus iepriecināt 
Līgo dienā. Un vēlreiz atcerēties, kā šie latviešiem īpaši tuvie 
svētki tika gaidīti un ko nozīmēja, atrodoties izsūtījumā. 

“Kam  bija iespēja, vainadziņiem saplūcām Jāņu zāles. 
Kazahijas stepē vai Sibīrijas taigā kurinājām kaut vai mazu 
uguntiņu. Pulciņā pieklusināti vai pat tikai domās atcerējā-
mies līgo dziesmas. Reizēm tās izbrīnā klausījās turienes sve-
šie ļaudis. Nenojaušot, ka tā bija arī mūsu protesta un pašcie-
ņas izpausme, jo Latvijā šīs melodijas padomju vara jau strik-
ti bija aizliegusi skandināt. Līgot nozīmēja atcerēties, ka vēl 
nesen tas darīts  kopā ar tuviniekiem un savā dzimtenē. Līgot 
nozīmēja sapņot un ticēt, ka atkal tajā atgriezīsimies,” tuvo 
Jāņu jausma nopietno vīru un sievu atceri iekrāso nedaudz 
romantisku, jo, lai arī cik grūts, tas bijis viņu bērnības un jau-
nības laiks. 

Dažas klātesošās vecmāmiņas pasmaida, atceroties, ka arī 
viņu uz Rietumiem nesen  aizbraukušie mazbērni un maz-
mazbērni ilgojas apmeklēt dzimteni tieši vasaras saulgriežos, 
bet ne vienmēr viņiem  to atļauj darbs un attālums. 

“Lai Dievs dod viņiem nekad, nekad nepieredzēt, ka to 
nepieļauj dzeloņstiepļu žogs, bruņots apsargs un izsūtījuma 
vietu bezceļi, kurus nespētu pārvarēt bada novārdzinātais 
ķermenis, pat ja viņam dotu brīvību pārvietoties,” represētie 
veterāni atzīst, ka viņu atvasēm droši vien grūti pat iztēlo-
ties, ka tikai dažu paaudžu attālumā dzimtenē ir pastāvējusi 
tik nežēlīga vardarbība. 

ATCERAS APCERĪGI
“14. jūnijā bija pirmais mežonīgo represiju vilnis, kas uz 

Sibīriju aizrāva vairāk nekā 15 000  Latvijas iedzīvotāju. 
Nākamais ar ironiski baisu nosaukumu “Krasta banga” 1949. 
gada martā  uz attālajiem PSRS novadiem  aizdzina vēl teju 
trīs reizes vairāk mūsu zemes ļaužu, un abos gadījumos tūk-
stoši no viņiem tur mokās zaudēja dzīvības,” atgādina Velta 
Kraulere, kuru piemeklējis represiju otrais uzplūds.  

“Ja runājam par tautas traģēdiju pieminēšanas tradīcijām, 
es kā ventspilniekiem raksturīgāko nosauktu apcerīgumu. 
Nevis naidu pret tā laika varmākām, nevis izmisumu par sve-
šumā zaudētajiem gadiem un tuviniekiem, bet pieredzētajā 
balstītu rimtu pašapziņu – ka ļaunums vienmēr morāli iznī-
cina pats sevi, bet spaidiem pakļautos dara garā stiprākus. 
Un politiski represētie ir tam uzskatāms apliecinājums: lai 
kādas fiziskās kaites viņi ir guvuši badā un vergu darbā, viņi 
nekad sevi neuzskata par cietējiem, bet cīnītājiem,” vērtē 
teju deviņdesmit gadu sasniegusī velta Velta, kurai ir spēks 
un enerģija jau vairāk nekā gadsimta ceturksni vadīt politiski 
represēto apvienību.

DIVI NO “BAIGĀ GADA” BĒRNIEM
“Dienu pirms 14. jūnija mums būs kārtējā valdes sēde, 

uz kuru, domājams, veselība ļaus ierasties vismaz pusei no 
trīspadsmit tās locekļiem. Viņu vidū ceram ieraudzīt Pārslu 
Adītāju, kuru no Ances pagasta kopā ar ģimeni 1941. gadā 
izveda viņas pirmās dzimšanas dienas priekšvakarā. Un 
Astrīdu Miški, viņai kopā ar mammu un divām vecāka-
jām  māsām ceļš uz Sibīriju sākās septiņu gadu vecumā no 
Jaunbērzes pagasta Dobeles pusē.  Tik vien no “Baigā gada” 
upuriem mūsu vidū vairs ir palicis, pārējie ir 1949. gadā cie-
tušie,” Velta ar gandarījumu atceras, ka Ventspils novada 
politiski represēto apvienībā savulaik veiksmīgi ir iekļāvušies 
Nacionālo karavīru biedrības biedri un Nacionālo partizānu 
organizācijas dalībnieki. 

“Par nacionālajiem karavīriem, diemžēl, jāsaka – bija, jo no 
agrākajiem vairāk nekā septiņiem desmitiem šai saulē vairs 
nav neviena. No tikpat liela skaita nacionālo partizānu ierindā 
ir divi,” Velta Kraulere to uzņem kā skarbu un nenovēršamu 
dzīves realitāti, no kuras izriet, ka katram vēl atvēlēto laiku 
vajag pavadīt, nevis zūdoties par pagātnes pāri darījumiem, 
bet izbaudot cilvēcisko tuvību ar likteņa biedriem un saviem 
mīļajiem ģimenē.  

NO TŪKSTOŠIEM VAIRS DAŽI SIMTI
Ventspilnieks.lv jau vairākkārt ir stāstījis par traģiska skar-

buma pilnajiem Ventspils novada politiski represēto apvie-
nības dalībnieku mūžiem. Viņu gara spēks izsūtījumā palicis 
nesalauzts, sirdis joprojām ir atvērtas pret līdzcilvēkiem, bet 
prāts kritiski seko līdzi visam jaunajam, kas ienāk ikdienā, 
valsts un sabiedriskajā dzīvē.  

Dalībnieki atceras, ka Atmodas gados, vēl padomju repre-
sīvā aparāta klātbūtnē, uz pirmo politiski represēto saietu 
Kultūras namā “Jūras vārtos”, pulcējās vairāk nekā tūksto-
tis režīma pretinieku un viņu atbalstītāju.  Apvienības bied-
ros iestājās ap seši  simti bijušo ieslodzīto un izsūtīto, pēc 25  
tagad viņu skaits tīri fiziski sarucis līdz trīs simtiem, bet tagad 
palikuši vairs tikai 175. No viņiem apvienības dzīvē aktīvi pie-
dalās ap trim desmitiem, pēc tam savās pārdomās un iespai-
dos daloties ar tiem, kas piesaistīti mājai un pat tikai slimī-
bas gultai.  

KOPBILDE AR TAUTAS VĒSTURI 
Savietojoties kopbildei pie kafijas galdiņa Andreja nama 3. 

stāva nelielajā istabiņā, kur pie sienām un plauktos izbrīvēta  
vieta arī apvienības vēstures liecībām un tās biedru likteņu 
stāstiem, sanākušie atļaujas pajokot, ka katrs no viņiem ir kā 
vēl dzīva un unikāla, latviešu tautas likteni teju gadu simta 
garumā raksturojošas mozaīkas sastāvdaļa.  

Lūk, bildē pirmā no kreisās, Pārsla Adītāja. Pēc nostāstiem, 
māte todien, 14. jūnijā gatavojusi mīklu viņas pirmās dzim-
šanas dienas kliņģerim, kad ieradušies bruņoti vīri, iemetuši 
kravas mašīnā no pārdzīvojuma samaņu zaudējušo māti, tur-
pat ar Pārslu uz rokām iegrūsts tēvs, Ances pagasta aizsargs 
un kultūras darba aktīvists, ko meitene dzīvē vairs tā arī nav 
redzējusi. Pīrāgu mīkla palikusi neizcepta. 

Pārslai blakus vīrs Ilmārs Adītājs. Par bruņotu mēģinājumu 
pretoties padomju varai Saukas pusē pēckara gados notie-
sāts uz nāvi, sodu pēc tam aizstājot ar 25 gadiem lēģerī un 
pieciem gadiem nometinājuma. Ar Pārslu iepazinies jau pēc 
atgriešanās no  Kazahstānas, Ventspilī kopīgi darbojoties 
represēto apvienības padomē un valdē. Kā nacionālās pre-
tošanās kustības dalībnieks pirms gada apbalvots ar Viestura 
ordeni. 

Aiz  viņiem Gunārs Sedliņš, kā pusauga zēns1949. gada 
aizvests uz Sibīriju kopā ar  vecākiem, kaut māte jau bijusi 
uz nāves gultas un drīzi vien svešajā zemē arī mirusi. Viņa 
vaļasprieks mūža garumā – redzēto iemūžināt fotogrāfijās, 
iespēju robežās to darījis arī izsūtījumā un kā represēto apvie-
nības hronists turpina joprojām. 

Ceturtā no kreisās Vija Krauze, dzimusi vienkāršu lauku 
ļaužu ģimenē Sēlijā. Čekisti braukuši izvest kādu citu viņu 
pagasta saimi, bet tur tieši 25. martā svinētas kāzas. 
Varmākas apdzirdīti un aizbraukuši tukšā, bet izsūtāmo skai-
ta plānu pacentušies tomēr izpildīt, aizvedot verdzībā Vijas 
mammu, vecmāmiņu un divus nepilngadīgus bērnus, jo tēvs 
bijis apcietināts jau agrāk. Čekistu “pašdarbība” Vijai Sibīrijā 
likusi pavadīt desmit pazemojuma un bada gadus. Tagad 
viņa ir nemainīga,  izcili  centīga un uzticama Apvienības 
grāmatvede.   

Labvakari, Jāņa bērni, 
Nāciet droši sētiņā, 

Netrūkst siera, netrūkst sviesta, 
Netrūkst salda alutiņa.

Priecīgus vasaras 

saulgriežus un skaistu 
līgošanu!

AS “Baltijas Ekspresis”

Nenobaidāmie

Centrā Ilga Ķire no kādreizējā Zūru pagasta, kopā ar 
mammu deviņu gadu vecumā izsūtīta 1949. gadā. Divos 
represiju viļņos no šī kādreiz plašā un bagātā pagasta aizvesti 
189 cilvēki. Kā piemiņa zīme viņiem dzimtajā pusē iestādīta 
balto bērzu aleja, kuru Ilga ierosinājusi papildināt ar kaltu pie-
miņas akmeni, kas atklāts pirms gada, 14. jūnijā.  

Blakus Ilgai Jaunbērzē dzimusī Astrīda Miške, kurai kopā 
ar ģimeni moku ceļš sācies 14. jūnijā pirms 78 gadiem.
Tēvs miris no bada Vjatlagā 1943. gadā.  Mamma un trīs  
meitas no Dudinkas Tālajos ziemeļos varējušas atgriezties 
tikai pēc Staļina nāves. Aiz Polārā loka pavadīti 16 gadi. 
Piemērojot atbilstošu koeficientu izsūtījuma laikam un pie-
plusojot Ventspilī nostrādāto, Astrīdas darba stāžs ir 114 gadu. 
Bet viņai ir gana spēka un enerģijas, lai uzņemtos saimnieces 
pienākumus, kad valdes  sanākšana dienās jāparūpējas par 
kafijas galdu pašiem un ciemiņiem.

Astrīdai kreisajā pusē viena no Apvienības dibinātājām 
un tagadējā valdes priekšsēdētāja Velta Kraulere. Cilvēks – 
leģenda, gara un fiziskās izturības, arī nacionālās pašcieņas 
simbols. No turīgas Ziru pagasta vecsaimnieku Langbergu 
dzimtas, ar neatkarīgu un lepnu garu. Vecāki izvesti 1949. 
gadā, kad asoņpadsmitgadīgā Velta mācījusies Ventspils 
mūzikas skolā. Viņa paņemta no turienes, tēvu un māti sati-
kusi tikai Sibīrijā. Tur apprecējusies ar padomju varas vajāto 
leģionāru Vili, piedzimuši divi dēli, kurus vēlāk nācies audzi-
nāt vienai. Pēc desmit gadiem viņiem atļauts atgriezties 
dzimtenē, kur liktenis Veltu savedis kopā ar Zigmundu, kurš, 
kā teikts kara tiesas spriedumā, “dienot padomju armijā, 
iesaistījies kontrrevolucionārā organizācijā”, tāpēc notiesāts 
uz nāvi. Spriedums vēlāk aizstāts ar izsūtījumu uz Karagandas 
rūdas raktuvēm, kur vergu darbā mirušo kapi tikuši apzīmē-
ti ar mietu, uz kura uzrakstīts ieslodzītajam piešķirtais iden-
tifikācijas numurs. Tādu mietu  bijis vesels mežs. Sabeigtās 
veselības pieticis 27 laimīgas kopdzīves gadiem.

Arī trešais vīrs Fricis Artūrs bijis leģionārs, pēc specialitātes 
kuģa mehāniķis.  “Malts un filtrēts” padomju lēģeros, bet kā 
politiski neuzticams jūrā nav laists. Arī viņš jau  aizgājis citā 
saulē, bet Velta ir bagāta ar bērniem, mazbērniem un maz-
mazbērniem, kuri ir uzticīgi savai Latvijai. Viņai ir nodoms par 
mūžā pieredzēto uzrakstīt grāmatu, kurai jau savāks milzums 
materiāla. 

Labajā pusē priekšplānā visvecākais un viens no enerģiskā-
kajiem valdes locekļiem, deviņdesmitgadīgais Viestura orde-
ņa kavalieris Alberts Gūtmanis. Patriotiskas, bet būtībā diez-
gan naivas Latvijas Nacionālās jaunatnes organizācijas dibinā-
tājs un dalībnieks pēckara gados. Viņi Ventspilī izlīmējuši pret 
okupantiem vērstus plakātus,   izdevuši pāris tāda pat satura 
uz trofeju rakstāmmašīnas drukātus žurnālus ar devīzi “Nāvi 
sarkanajiem fašistiem!” Aizturēts nav nodevis līdzbiedrus, 
sodīts ar desmit gadiem koncentrācijas nometnē, kura bijusi 
Kemerovas apgabalā. 

“Utis no krekliem mēģinājām izpurināt virs ugunskura, bet 
ziemā kaudzēs samestos, meža zvēru  apgrauztos līķus pava-
sarī bedrē sastūma buldozers,” tādus skatus glabā Alberta 
atmiņa, bet viņš cenšas dzīvot šodienai,  kura “kļūst aizvien 
labāka un interesantāka”. 

Tie varbūt nav paši traģiskākie, bet ļoti raksturīgi stāsti par 
represētajiem ventspilniekiem, ko var nolasīt vienā fotogrāfijā. 
Tālais jūnijs latviešu tautas vēsturē bijis traģisku notikumu pār-
pilns un politiski represētie cer, ka to neaizmirsīs arī nākamās 
paaudzes. Ar tādu domu viņi piedalās politiski represēto atce-
res pasākumos, apmeklē “Likteņdārzu”, ir klāt, kad tiek godi-
nāta  nacionālo karavīru un partizānu piemiņa. Viss notiek, viņi 
ir dzīvi, brīvi un joprojām ne ar ko nenobaidāmi. 
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un maratona 
laiks

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight. lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Pēdējā nedēļas nogalē 
pirms Līgo svētkiem Vents-
pils pilsētā notiek praktiski 
tikai divi notikumi. Nē, nav 
gluži tā, ka pilsētā būtu 
izsīkušas idejas par to, kā 
ventspilniekiem sarūpēt 
interesantas un skaistas 
brīvā laika pavadīšanas 
iespējas. Tādu ir daudz! Taču 
ne šai nedēļas nogalei, un 
tam ir pilnīgi saprotams iz-
skaidrojums. Pirmkārt, visas 
sestdienas garumā notiks 
skaistie izlaidumi Ventspils 
skolās.  

I 
zlaidumi paliek katra 
paša ziņā, bet svētdien 
notiks pasākums, uz kuru 
aicināts katrs ventspil-
nieks. Ja ne kā dalībnieks, 

tad vismaz kā atbalstītājs. 
10.jubileju svinēs Ventspils 
Piedzīvojumu parka mara-
tons. Jau svētdien, 16. jūni-
jā, skrējēji no visas Latvijas 
būs atbraukuši uz Ventspili, lai 
piedalītos kādā no distancēm. 
No visām visīpašākā ir visga-
rākā – maratons jeb 42,195 km 
distance. Ventspils ar to ir uni-
kāla, jo Latvijā vēl tikai divās 
pilsētās notiek pilna marato-
na distances skrējieni – tas 
ir Rīgas maratons, kas katru 
gadu pulcē prātam neaptve-
rami lielu skrējēju skaitu, un 
Valmiera. 

Katram ir savām spējām un 
vēlmei atbilstoša distance – 
kādam garais maratons vai 
pusmaratons, citam – 10,55 
km vai 5,3 km. Jebkurā gadī-
jumā, tie ir vieni no lielā-
kajiem skriešanas svētkiem 
Latvijā. Ventspils sacensības ir 
pazīstamas ar vēl trim citiem 
skrējieniem. Vismazākie varēs 
izmēģināt mazuļu rāpošanas 
sacensības, nedaudz lielāki – 
bērnu skrējienus. Visīpašākais 
ir sadraudzības skrējiens, kas 
paredzēts dalībniekiem ar kus-
tību traucējumiem. Patiesi, 
īsteni skriešanas svētki, kas 
aicināt aicina piedalīties ikvie-
nu ventspilnieku un mudina 
viesus atgriezties vēl un vēl, 
vai ne?

Īsi par programmu. Šoreiz 
viss notiks vienā dienā. Plkst.10 
tiks dots starts maratona, pus-
maratona un 10 km distances 
skrējējiem, plkst.13.25 pare-
dzēts sadraudzības skrējiena 
starts, plkst.13.30 trasē dosies 
5,3 km skrējēji, plkst.14.30 
startēs bērnu skrējieni, bet 
viss noslēgsies ar apbalvošanu 
un ballīti plkst.15.30.

Ventspilniek, pat ja Tu pats 
nepiedalīsies kādā no skrie-
šanas distancēm, nāc laukā 
un pievienojies sacensībām kā 
atbalstītājs. Trase ved caur visu 
centru, izvēlies sev tuvāko vai 
mīļāko vietu un ar uzmundri-
nājuma saucieniem un aplau-
siem palīdzi skrējējiem sas-
niegt viņu mērķi. Laika prog-
noze rāda, ka būs sutīga diena. 
Tā ikviens no mums – trasē vai 
malā – visi kļūsim par uzvarē-
tājiem. 

Dievs dod mūsu Jāņa mātei 
Labu vien piedzīvot: 

Piecas cūkas, sešus kuiļus,  
Septiņsimti sivēntiņu.

Lai Laimīte pretī nāk,  

pa zālēm laipodama!

MODERNO SVĀRKU ĶIBELE
Ja gadās iespēja ielūkoties vairāk nekā 

simt gadu vecās „modes lapās” vai varbūt 
apģērbu vēstures grāmatā, redzams, ka pēc 
1910. gada kuplos, viduklī bagātīgi pievilk-
tos sieviešu svārkus (zem kuriem vajadzē-
ja pavilkt vismaz 3 apakšlindrakus) nomai-
nījis pavisam jauns modelis – svārki visai 
cieši apņem figūru un tikai ap apakšstilbu 
vidu paplašinās plata volāna formā, līdz ar 
to dāma varēja spert pavisam īsus solīšus. 
Protams, jaunajai modei sekoja arī Ventspils 
kundzes un jaunkundzes, taču tai, kā mēdz 
teikt, bija arī savas ēnas puses... Lūk, ko par 
kādu nesmuku atgadījumu 1911. gada 14. 
jūnijā rakstīja „Ventspils Apskats”: „Moderno 
šauro svārku ķibele notika aizvakar uz Pils 
ielas, kur kāda turīga dāma pakrita, kāpjot no 
ielas uz trotuāra, un nespēja bez citu palīdzī-
bas piecelties. Apkārt sastājušā publikā bija 
dzirdamas visādas izzobojošas piezīmes.” 
Patiešām nesmuki!

JĀŅU PAGALMS KŪRHAUZĀ
1912. gadā plašākais Līgo svētku sarīko-

jums notika dažus gadus iepriekš jūrma-
lā atklātajā Kūrmājā vai, kā toreiz teica, 
Kūrhauzā, sauktā arī par Jūras paviljonu. 
Sludinājumos un afišās ventspilnieki lūgti 
piedalīties „Zāļu vakara ballē”, kuras ide-
jas autors un galvenais organizators bija 
latviešu teātra režisors Kristaps Koškins – 
tolaik Latvijas teātra ļaužu aprindās labi zinā-
ma persona. Publikas piesaistīšanai noteikta 
zema ieejas maksa – kungiem 45, dāmām 
35 kapeikas. „Pie kases izdos īpašas nozīmes, 
kas kalpos biļešu vietā. Latviešu Palīdzības 
biedrības jauktais koris uzstāsies divās prog-
rammas nodaļās. Bez tam Kūrhauza salo-
na orķestrs izpildīs sevišķi šiem svētkiem 
piemērotu programmu. Ar sevišķu rūpību 
top strādāts pie dekorēšanas, lai paviljona 
veranda līdz ar dejas grīdu atstātu, tā sakot, 
„Jāņu pagalma” iespaidu. Tumsai metoties, 

AS “Kālija parks”

Sen nebijis gadījums Ventspils ostā. Periodiski gadās kādi muitas pārkāpumi, bet – sīkumi. Šoreiz muitniekiem gadījies pamatīgs ķēriens. Šī 
mēneša sākumā Valsts ieņēmumu dienesta (VID) Muitas pārvaldes amatpersonas, veicot kontroles pasākumus Ventspils ostā, kādā kravas 
auto atklāja un no tā izņēma 2,1 mlj. kontrabandas cigarešu.

Muitnieku lielais ķēriens Ventspils ostā

A 
pjomīgo kontrabandas kravu muit-
nieki atklāja 7. jūnijā. Ventspils ostas 
muitas kontroles punkta amatperso-
nas, veicot transportlīdzekļu kontro-
li pirms to uzbraukšanas uz prāmja, 

kas kursē no Ventspils uz Zviedrijas ostas pilsē-
tu Nīnashamnu, padziļinātai pārbaudei novir-
zīja kādu Lietuvā reģistrētu kravas automobili. 

Pavaddokumentos bija norādīts, ka tajā atrodas 
salikta krava – metāla skapji un minerālmēs-
li, ko bija plānots nogādāt Norvēģijā. Tas tur arī 
kravā atradās.

Taču automašīnas pārbaudes laikā par aizdomī-
gu saturu kravā norādīja dienesta suns, kurš izrā-
dīja interesi par kravas nodalījuma priekšējo daļu. 
Atverot kravas telpu, muitas amatpersonas tajā 

konstatēja ar baltas krāsas iepakojamo materiālu 
aptītas kartona kastes. Attaisot vienu no kastēm, 
tajā tika konstatētas cigaretes ar Baltkrievijas 
akcīzes markām. Kopumā muitnieku ķēriens bija 
gana iespaidīgs. Kopumā muitnieki izņēma 2,1 
mlj. cigarešu – pusotrs miljons cigarešu “Winston” 
ar Baltkrievijas akcīzes markām un 600 000 ciga-
retes “L&M” bez akcīzes markām. 

Aizgājušo gadu jūnija hronikas
Pārspēts Krievijas rekords!

taps dedzinātas Jāņu ugunis kārts galā, kā 
tas vēl arvien uz laukiem mēdz notikt, un, 
tā kā tagad arī Kūrhauzī ir ievilkta elektris-
kā apgaismošana, tad vajadzīgā uguņošana 
iznāks grandiozāka nekā līdz šim parasts” – 
solīja reklāmraksts. Svētku rīkotāji bija ģērbu-
šies tautastērpos, arī publika lūgta pēc iespē-
jas ierasties „latviski krāšņajos apģērbos”. Tā 
kā togad visu priekšjāņu nedēļu lietus gāza 
„kā pa Jāņiem”, tad balle draudēja izgāzties, 
tak tavu brīnumu – tieši 23. jūnijā lietavas 
pēkšņi nostāja, un „Kūrhauža” deju grīda un 
veranda vai lūza no svinētāju pārpilnības, un 
„salona orķestrs” visu nakti dabūja rauties 
vaiga sviedros.

ALKŠŅU AUDZES PAPARDES ZIEDS
1921. gads jaunajā Latvijas valstī vēl bija 

gana grūts. Ļoti daudz kā trūka, tomēr dzī-
vesprieka un optimisma bija papilnam. Kara 
rētas dzija pamazām, bet cilvēki gribēja prie-
cāties un dzīvot ar pilnu krūti. Arī Ventspilī. 
Ievērojams tā gada notikums bija sporta 
biedrības „Spars” sporta laukuma (tagadē-
jais Olimpiskais centrs) iekārtošana pašu 
spēkiem. 19. jūnijā jaunajā laukumā notika 
pirmās sacensības – „eksternas sacīkstes”, 
t.i., tajās piedalījās arī sportisti no Rīgas, 
pavisam sešpadsmit. Netrūka ne orķestra, 
ne dalībnieku gājiena, ne svinīgas apbalvo-

Pirms 110 gadiem jūnijā riteņbraukšanas biedrības „Union” Ventspils nodaļa 
sarīkoja plašas sporta sacīkstes, kur galvenā vieta bija ierādīta, protams, riteņ-
braukšanai. Kā vēsta laikraksti, sportisti no Ventspils un arī daži viesi no citurienes 
sacentās četros braucienos: atklāšanas braucienā, iesācēju braucienā, galvenajā un 
„rokas lentes” braucienā. Pēdējais nozīmē cīņu par īpašu balvu – kādas Braumaņa 
kundzes dāvātu izšūtu lenti. Lai to iegūtu, visātrāk jānobrauc seši riņķi apkārt ve-
lodromam, un to jau 3. reizi paveica ventspilnieks T. Ķeire, līdz ar to iegūdams lenti 
„uz visiem laikiem”. Bez riteņbraukšanas sportisti sacentās arī skriešanā un diska 
mešanā. Šajās disciplīnās pirmais bija ventspilnieks Augusts Kilarts, kurš  aizmeta 
disku 35,60 m, uzstādot rekordu, kas par 1,68 m pārspēja tālaika Krievijas rekordu. 
Jāpiezīmē, ka A. Kilartam, kura celtais nams joprojām atrodas Bērzu un Zvaigžņu 
ielas stūrī, Latvijas pirmās republikas laikā piederēja iecienīts delikatesu veikals 
Kuldīgas ielā, bet 1941. gada 14. jūnijā šo izcilo ventspilnieku izsūtīja uz Sibīriju, no 
kurienes viņš neatgriezās.

šanas. Dalībnieki sacentās 1500 m un 3000 m skrējienā, 
100 m sprintā, augstlēkšanā un kārtslēkšanā, tāllēkša-
nā, lodes grūšanā un šķēpmešanā. Šķēpmešanā un tāl-
lēkšanā uzvaras laurus plūca ventspilnieki Sukatnieks un 
Jansons. Sacīkstēm sekoja balle uz turpat laukumā īpaši 
ierīkotas deju grīdas.

Šķiet, ka sporta biedrībai „Spars” tolaik bija ievēroja-
ma loma arī plašāku sarīkojumu organizēšanai. Lūk, kā 
ventspilnieki svinēja Jāņus togad! 23. jūnijā „Spars” kopā 
ar apriņķa Kara pārvaldi aicināja izbraucienā ar kuģīti uz 
Sarkanmuižas pagasta „Alkšņu audzi” uz „grandioziem 
Līgo svētkiem ar sporta sacīkstēm, bengalisku apuguņo-
šanu un dažādiem citiem pasākumiem”, rakstīja „Ventas 
Balss”. Atsauksmēs minēts, ka sporta sacīkstes gan biju-
šas vairāk joka pēc, lai izvingrinātu publiku, bet dziedāts 
un dejots gan visu nakti. Jaunie gājuši „Alkšņu audzes 
kuitos” meklēt papardes ziedu un, cerams, daudzi to ne 
tikai atraduši, bet mācēs arī saglabāt, – tādu cerību pauda 
korespondents.

NEPTŪNS LUNAPARKĀ
1929. gadā varenu Līgo svētku sagaidīšanu 22. 

jūnijā sarīkoja Ventspils jūrmalas zvejnieku biedrība. 
Organizācijas komiteja bija pastrādājusi godam. Vakara 
norises vieta – Ventspils Lunaparks (tagad teritorija pretī 
pilsētas domes ēkai Jūras ielas pretējā pusē) – bijis ilu-
minēts ar spuldzēm un krāsainiem lukturīšiem. Uzstāties 
aicināti aktieri un dziedātāji tautastērpos; goda vietā – 
tautasdziesmas. Bufetē, protams, alus, siers un kriņģeļi. 
Taču pirms priekšnesumiem, kopdziesmām, dejošanas un 
ugunslēkšanas turpat netāl Ventā bija motorlaivu ātrum-
sacīkstes un publikas vizināšanās laivās. Zāļu vakara vie-
sis – pats jūras valdnieks Neptuns ar jāņzālēm pušķojušos 
„jūras vilku” un „daiļo nāru” svītu. 

Sporta biedrības „Spars” sporta laukums. Attēls no Latvijas 
Nacionālās digitālās bibliotēkas kolekcijas “Zudusī Latvija”
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A U N S
Ir vasara! Ļaujies dzīves plūdumam un neiespringsti par situāci-
jām, ko nevari ietekmēt. Parasti viss kaut kā nokārtojas. Burvīgs 

laiks, lai ļautos mīlestībai un atrisinātu attiecību jautājumus, ja tajos kas rada 
domīgumu. Rīkojies apdomīgi ar finansēm, jo atlaižu vilinājuma iespaidā ir 
riski iztērēties vairāk nekā šobrīd vari atļauties.

V Ē R  S I S
Lai ko tu šobrīd darītu, atceries, ka sevi jāmīl. Nedrīkst ļauties 
stresam un brīvdienās labi jāatpūšas, jo jaunajā nedēļā darbu 

netrūks un dienas ritēs visai saspringti. Iespējami jauni profesionālie izaicinā-
jumi. Kādam dzīvē var aktualizēties ārzemju tēma – gan saistībā ar lietišķiem 
kontaktiem, gan ar sirdslietām. Labs laiks atvaļinājuma plānošanai.

D V Ī  Ņ I
Brīvdienās kopā ar mīļoto cilvēku, ģimeni vai draugiem dodies eks-
kursijā vai pie dabas. Labā kompānijā smelsies enerģiju nākamajai 

darba nedēļai, kurā var nākties kārtot lietišķus vai juridiskus jautājumu ies-
tādēs. Tādā gadījumā labi sagatavojies, lai varētu pamatot savu viedokli ar 
likuma pantiem. Izejot sabiedrībā, iegūsi jaunus draugus.

V Ē  Z I S
Ideāli būtu, ja varētu izkārtot vairākas brīvdienas – ne tikai nedē-
ļas nogali - un baudīt vasaru. Ja ne, tad koncentrējies uz peļņu. 

Var gadīties, ka galvā rodas biznesa idejas, par kurām atliek tikai brīnīties. Ir 
jānotic saviem spēkiem, jāparēķina un jādodas uz priekšu. Būsi pilns enerģi-
jas, viegli sapratīsies ar cilvēkiem un izveidosi noderīgus kontaktus.

L A U  V A
Pratīsi ar savām idejām aizraut un iegūsi domubiedrus, taču vaja-
dzētu uzklausīt arī citus viedokļus. Ja savu patiesību uzskatīsi par 

vienīgo pareizo, iespējama apdedzināšanās.  Esi uzmanīgs, ja jaunu projektu 
realizācijā jāiegulda personīgie līdzekļi. Nejauc draudzību ar naudas lietām, 
un neej par šķīrēju svešos strīdos.

J A U N A V A
Ja vēl neesi atvaļinājuma gaidās, tad rēķinies ar gruntīgu strādā-
šanu. Var gadīties, ka tev mēģinās “uzkraut” vairāk nekā darba 

līgumā. Ja kaut ko papildus uzņemies, tad runā arī par papildus samaksu. 
Brīvdienās vēlams mierīgi atpūsties, pabūt vienatnē, sakārtot domas. Par 
labu nāks pastaiga dabā, nūjošana vai citi veselīgi pasākumi.

S V A  R I
Darbā nāksies risināt visdažādākos jautājumus, bet iekšā urdīsies 
tāds nemierīgs šaubu velniņš. Vai visu daru pareizi? Vai būs gaidī-

tais rezultāts? Galvenais – nesteidzini notikumus un apspriedies ar kolēģiem. 
Brīvdienās veltīt laiku mīļotajam cilvēkam, ieprieciniet viens otru ar ko neik-
dienišķu. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās.

S K O R  P I  O N S
Brīvdienas ir īstais laiks, lai paveiktu mājas darbus, kas darba nedē-
ļas laikā iekrājušies. Ja dodies iepirkšanās tūrē un kaut ko gatavo-

jies iegādāties,  kārtīgi izpēti cenas, lai nesanāk pārtērēties. Jaunajā nedēļā 
iespējams, karjeras vai biznesa piedāvājums. Savukārt sirdslietās mīļas, bet 
domīgas noskaņas. Varbūt kaut kas jāmaina.

S T R Ē L  N I E K S
Vilinās tālas zemes un jauni apvāršņi. Vēlams doties tālākā ceļoju-
mā, bet, ja ikdienas pienākumi tur šeit, uz vietas, tad redzesloku 

var paplašināt skolojoties. Apmeklē seminārus, lasi, sērfo internetā un viss, 
ko apgūsi, vēlāk noderēs. Savu tiesu uzmanības prasīs privātā dzīve. Jāgādā 
par saticību un jāizrunā viss, kas sakrājies uz sirds.

M E  Ž Ā  Z I S
Pastāv iespējas pavairot ienākumus un tu daudz domāsi, ko un 
kā darīt, lai nākotnē nopelnītu vairāk. Vēlams orientēties uz pasā-

kumiem, kas dod labumu ilgtermiņā. Tajā pat laikā nedrīkst atstāt novārtā 
sirdslietas. Darbā vai biznesā pienākumu būs tiešām daudz, un mīļotajam cil-
vēkam var šķist, ka tu viņam velti pārāk maz uzmanības.

Ū D E N S  V Ī R S     
Sajutīsi enerģiju un vēlmi darboties. Prātā rosīsies nopietni un eksis-
tenciāli jautājumi, kas nedod mieru un neļauj iemigt vakaros. Šādos 

periodos vēlams sākt mācības, lai paplašinātu redzesloku. Tad arī dzimst jau-
nas idejas. Mājās jāgādā par saticību un brīvdienās vēlams kopā ar savējiem 
doties atpūtā ārpus mājas.

Z I  V I S
Kamēr citi jau bauda vasaru un ir devušies ceļojumos, tev darā-
mā pilnas rokas. Jāpaspēj atrisināt vienlaikus vairākas problē-

mas. Turklāt daudzi cilvēki gribēs dzirdēt tavu viedokli, kā arī pasūdzēties 
par savām rūpēm. Vismaz brīvdienās atvelc elpu. Vēlams pabūt vienatnē un 
vienkārši nedarīt neko. Jaunā nedēļa sola veiksmi finanšu jautājumos.
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Vecmāmiņa pirms Līgo mazmei-
tiņai māca dzīves gudrības: 
- Tavā dzīvē, meitenīt, vajag būt 
tikai vienai lielai mīlestībai. 
- Vecmāmiņ, kas bija tava lielā 
mūža mīlestība? 
- Jūrnieki…

Latgaliešu zēns iekrīt 
grāvī. Viņš bļauj:
- Palīgo, palīgo!
Garām iet večuks un uzsauc:
- Nav ko līgot! Jāiet mājās.

Jānim uznāk atklātības dullums: 
Zini, es mēģināju dzīvot bez 
seksa un alkohola! 
- Un kāds rezultāts? 
- Tās bija briesmīgākās div-
desmit minūtes manā mūžā!

- Vai tu tici, ka mīlestī-
ba var būt mūžīga?
- Jā, tikai mainās partneri.

Sieva draudzenēm stās-
ta par vīru:
- Reiz medībās viņam uzbru-
ka lācis, ar nagiem saskrāpē-

ja muguru un ar lūpu krāsu 
nosmērēja jauno kreklu! 

Zīmīte pie slēgta alus kioska:
“Aizgāju. Būšu, kad atgriezīšos.”

Cirkā saslimst zerbra. 
Veterinārārsts iesaka uz laiku 
to atdot padzīvot fermā, 
lai svaigā gaisā atkopjas. 
Pirmajā dienā zebra iepazīs-
tas ar fermas dzīvniekiem:
- Labdien, kas tu esi?
-Vista.
- Un ko tu dari?
- Dēju olas.
- Un kas tu esi?
- Govs, dodu pienu.
No pūļa izspraucas bul-
lis. Zebra pieklājīgi jautā:
- Un ar ko nodarbojaties jūs?
- Velc nost to stulbo pidža-
mu, es tev tūlīt parādīšu!

Man ir ļoti gudrs suns. Katru rītu 
viņš man pie gultas atnes avīzi!
- Nu, to jau katram 
sunim var iemācīt!
- Jā, bet es nepasūtu avīzes.

Man neveicas ar meitenēm... 
Aizejam uz restorānu, bet manai 
meitenei uz salātiem gadījies 
tārpiņš. Viņa pasauc ofician-
tu un saka: “Izmetiet šo draņ-
ķi ārā!” Oficiants izmeta mani...

Zemniece saka savam vīram:
- Paskaties, cik tā vistiņa bēdī-
ga! Varbūt izvārīt no viņas zupu?
- Ja uzskati, ka tas viņu 
iepriecinās, lai notiek!

- Vai Visumā ir saprā-
tīgas būtnes?
- Ir.
- Kāpēc tad tās ar 
mums nesazinās?
- Tāpēc, ka saprātīgas.

Cik labi ap sirdi, ja bērni laimī-
gi! Un vienalga, cik tas maksā. 
Šodien atļāvu bērniem uzkāpt 
uz Bentley jumta un palē-
kāt pa to. Bērni jautri lēkā-
ja un smējās. Es par viņiem 
papriecājos un aizgāju. Mašīna 
jau nebija mana. Un bērni, 
starp citu, arī nebija mani.

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Pie mums Ventspilī svin un pabalstus izmaksā lielajos gadskārtu svētkos – Lieldienās, Jāņos un 
Ziemassvētkos. Bet Pēterdiena un citi mazie svētki ir aizmirsti.

VENTSPILS PILSĒTAS SOCIĀLĀ DIENESTA OFICIĀLĀ ATBILDE:

Ventspils pilsētā pašlaik svētku pabalsti tiek izmaksāti Lieldienās un Ziemassvētkos un to ir tiesības saņemt 
pensionāriem un personām ar invaliditāti, kā arī bērniem ar invaliditāti. Tāpat Ziemassvētkos vienreizējs 
pabalsts tiek izmaksāts trūcīgām, maznodrošinātām, daudzbērnu ģimenēm, un bāreņiem. (..) Kopumā 
šiem pabalstiem šogad ir atvēlēti 538 989 eiro Ventspils pašvaldības budžeta līdzekļu. Ventspils pilsētā tiek 
piedāvāti 38 dažādi pabalstu un 12 pakalpojumu veidi. Jāņos pabalsti izmaksāti netiek.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE. 
Patiesībā acīgajam ventspilniekam ir pilnīga taisnība. Kāpēc Lieldienas un Ziemassvētki ir padarīti īpašāki 
par citiem svētkiem? Pat Jāņi, izrādās, ir aizmirsti. Un kur tad vēl latviešu tradicionālie Jurģi, Pēteri, Miķeļi 
un Līgas? Galu galā sava svinēšana taču ir arī Ūsiņos un Malvīnēs. Un, starp citu, vārdadienas kādam ir katru 
dienu (izņemot garā gada 29. februāri). Tāpēc iemesls pabalstu maksāšanai noteikti ir. Jo “apdalīt” nevienu 
nekādi nevar. Turklāt tik turīga pašvaldība taču var atļauties katru dienu kādam samaksāt pabalstu. Skan 
taču smalki – “Meldras dienas pabalsts izmaksājams desmitklasnieku vecākiem papildu mācību grāmatu 
iegādei”, bet “Druvju dienas pabalstu var saņemt jaunāko dienesta pakāpju policisti”. Rezultātā mums būs 
pilsēta, kur nevienam nevajadzēs strādāt, jo katru dienu izmaksājamie pabalsti nodrošinās mūsu iedzīvo-
tājiem augstu pārticības līmeni.

Kārtīgai līgošanai jāgatavojas laikus – saimniecēm jāsien siers, saimniekiem – jābrūvē alus, un vēl jāpagūst 
visus mājas, dārza un lauka darbus apdarīt. Citādi vēl, nedod Dies’, jāņabērni aplīgos par slinku dzīvošanu! 

Ventspilnieks.lv dodas nedēļu garā Līgo svētku atvaļinājumā, tādēļ arī mūsu Līgo sveicienus Jūs, cienījamie 
lasītāji, saņemat jau šonedēļ. 

VĒL DAŽI PADOMI NO SENČU GUDRĪBU PŪRA

• Jāņiem alu darot, nedrīkst laist svešus cilvēkus klāt, jo tad alus nerūgst.

• Jāņu naktī ap pusnakti jābrien pa ūdeni, tad rītā būs nauda pastalās.

• Jāņu naktī varot dabūt velnu redzēt, ja pliks stāvot vārtu starpā.

Uz tikšanos 28. jūnijā!



ОВЕН
Лето! Не нервничайте из-за тех ситуаций, на которые вы не можете повли-
ять. Обычно все налаживается само собой. Прекрасное время для любви 
и улучшения взаимоотношений. Проявляйте осторожность в финансовых 

вопросах, так как скидки, объявленные в торговых центрах, могут заставить вас потра-
тить больше, чем вы можете себе позволить в данный момент. 

ТЕЛЕЦ
Что бы вы ни делали, помните, что себя нужно любить. Нельзя подда-
ваться стрессу, в выходные необходимо хорошенько отдохнуть, так как 

рабочая неделя начнется весьма интенсивно. Возможны новые профессиональные 
вызовы. Для кого-то может стать актуальной тема зарубежья – как в связи с дело-
выми контактами, так и в связи с темой взаимоотношений. Удачный период для того, 
чтобы спланировать отпуск. 

БЛИЗНЕЦЫ
B выходные вместе с любимым человеком, семьей или друзьями стоит 
отправиться на экскурсию или отдохнуть на природе. В хорошей компании 

вы зарядитесь энергией для следующей рабочей недели, когда вам, возможно, при-
дется улаживать деловые или юридические вопросы в учреждениях. В таком случае 
хорошо подготовьтесь, чтобы вы могли обосновать свою точку зрения буквой закона. 
Если выйдете в общество, заведете новых друзей. 

РАК
Было бы идеально, если бы вы смогли взять несколько выходных и насла-
диться летом. Если это невозможно, то концентрируйтесь на прибыли. 

Может случиться, что у вас возникнут поразительные идеи относительно бизнеса. Нужно 
поверить в свои силы, все просчитать и смело двигаться вперед. Вы будете полны энер-
гии, период взаимопонимания с окружающими и установления полезных контактов. 

ЛЕВ 
Вы сможете увлечь и вдохновить своими идеями окружающих, но не забы-
вайте прислушиваться и к их мнению. Если вы будете считать свою точку 

зрения единственно верной, не исключено, что вы обожжетесь. Проявляйте осторож-
ность, если в реализацию новых проектов требуется вложить личные финансовые 
средства. Не путайте дружбу с финансовыми вопросами и не становитесь третейским 
судьей в чужих спорах. 

ДЕВА
Если вы еще не собираетесь в отпуск, то считайтесь с тем, что придется 
основательно потрудиться. Не исключено, что вас попытаются нагрузить 

работой, и вам придется выполнять больше, чем предусматривает трудовой договор. 
Если возьмете на себя дополнительные обязанности, то обсудите вопрос дополни-
тельной оплаты. В выходные желательно спокойно отдохнуть, побыть наедине со сво-
ими мыслями. На пользу пойдут прогулка на природе, занятия скандинавской ходьбой 
или другие мероприятия, которые способны принести пользу здоровью. 

ВЕСЫ
На работе придется решать самые разные вопросы, но изнутри вас будут 
подтачивать сомнения. Все ли вы делаете верно? Будет ли ожидаемый 

результат? Главное – не торопите события и обсудите все вопросы с коллегами. В 
выходные уделите время любимому человеку, побалуйте друг друга чем-нибудь необыч-
ным. Возможно, что свободные представители знака познакомятся с кем-то интересным. 

СКОРПИОН
B выходные – подходящее время, чтобы выполнить домашние дела, кото-
рые накопились за рабочую неделю. Если вы отправляетесь за покупками, 

хорошенько изучите цены, чтобы не переплачивать. На новой рабочей неделе воз-
можны карьерные предложения. В романтических взаимоотношениях – период раз-
мышлений. Возможно, пришло время что-то менять. 

СТРЕЛЕЦ
Вас манят дальние страны и новые горизонты. Желательно отправиться в 
дальнее путешествие, но, если по каким-то причинам это невозможно, стоит 

расширять кругозор иным способом. Посещайте семинары, читайте, ищите информацию 
в интернете, все, что вы сейчас освоите, позднее вам пригодится. Внимания потребует 
и личная жизнь. Нужно позаботиться о взаимопонимании и обсудить все, что наболело. 

КОЗЕРОГ
Существует вероятность, что вы увеличите свой доход и много будете раз-
мышлять о том, как в будущем заработать больше. Желательно ориенти-

роваться на долгосрочную перспективу. В то же время не стоит забывать о романти-
ческих взаимоотношениях. На работе вас ожидает действительно много обязанно-
стей, поэтому любимому человеку может показаться, что вы уделяете ему слишком 
мало внимания. 

ВОДОЛЕЙ 
Вы ощутите прилив энергии и желание действовать. Вас будут занимать 
экзистенциальные вопросы, которые не дадут заснуть ночами. В такие 

периоды рекомендуется заняться учебой, чтобы расширить кругозор. В результате 
зародятся новые идеи. В семье следует позаботиться о взаимопонимании, в выход-
ные желательно вместе с домочадцами отправиться на прогулку. 

РЫБЫ
В то время как многие наслаждаются летом и отправляются в путеше-
ствия, у вас дел невпроворот. Нужно успеть решить несколько проблем 

одновременно. К тому же, окружающим захочется услышать ваше мнение, а также 
поделиться своими заботами. В выходные вы сможете перевести дух. Желательно 
побыть наедине со своими мыслями и просто ничего не делать. Новая неделя обеща-
ет принести удачу в финансовых вопросах.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 
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После вчерашнего... друг – другу: 
- Зря я спорил вчера с женой на желание. 
- У тебя есть жена?! 
- Теперь уже есть...

Теща звонит зятю: 
- Тут в квартире запах газа, что делать? 
Зять: 
- Вы, мама, женщина верующая, зажги-
те свечку, помолитесь...

Экзамен на экономфаке. 
- Приведите пример общественной полезности 
рекламной деятельности. 
- Рекламными проспектами можно засте-
лить пол при малярных работах.

- Послушай, сынок, вот в газете пишут, что лось 
напал на учителя. 
- А как лось догадался, что это учитель?

- В нашей работе нужна предельная собранность, 
внимательность, аккуратность, ведь одно непра-
вильное движение и человек может остаться 
навсегда инвалидом. 
- Вы, наверное, нейрохирург? 
- Нет, киллер...

Устроился мужик на работу в организацию. 
Раз опоздал на работу, другой, третий. 
Начальник спрашивает: 
- Ты в армии служил? 

- Ну, служил. 
- На построение опаздывал? 
- Ну, опаздывал. 
- И что тебе старшина на это говорил? 
- Здравия желаю товарищ полковник!

Жена с мужем ругается: 
- Я кручусь как дура в колесе! 
- Не дура, а белка! 
- У белки шуба есть, а я дура!

- Петрович, я тебя в сотый раз прошу: не 
называй меня своим половым партнё-
ром! Мы с тобой – паркетоукладчики!

- Можно как-то визуально отличить опасного 
клеща от неопасного? 
- Если вы видите на ком-то присосавшего-
ся клеща, то этот клещ для вас не опасен.

Врач знакомится с результатами анализов. 
Пациент: 
- Ну как, доктор? 
- Потребуется дорогостоящее лечение. Вы не 
думали взять кредит на это дело? 
- Так отдавать же нечем будет. 
- А вам и не придется.

Разговаривают две подружки. 
- Ты представляешь? Мне вчера пока-
зали необычную позу: она снизу, а 
он сверху. Ретро называется.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
У нас в Вентспилсе отмечаются и выплачивают пособия на большие годичные праздники –  Пасху, Янов 
день и Рождество. А Петров день и другие праздники поменьше забыты. 
ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ СОЦИАЛЬНОЙ СЛУЖБЫ ГОРОДА ВЕНТСПИЛСА: 
В городе Вентспилсе в настоящее время пособия выплачиваются на Пасху и Рождество, и их имеют право 
получать пенсионеры и лица с инвалидностью, а также дети с инвалидностью. Также в Рождество едино-
временное пособие выплачивается нуждающимся, малоимущим семьям, многодетным семьям и сиротам 
(..) Всего на пособия в этом году выделено 538 989 евро из средств бюджета Вентспилсского самоуправле-
ния. В городе Вентспилсе предлагаются 38 видов различных пособий и 12 видов услуг. В Янов день посо-
бия не выплачиваются.  

• • •
КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ: 
По правде говоря, проницательный вентспилчанин абсолютно прав.  Почему Пасха и Рождество сделаны 
более особенными, чем другие праздники?  Даже Янов день, оказывается, забыт.  И где ещё традицион-
ные латышские праздники – Юрги (Юрьев день), Петров день, День Микеля и Лиги? Да и в конце концов, 
свой праздник есть и Усиньша и Малвины.  И, между прочим, именины у кого-то каждый день (кроме 29 
февраля раз в четыре года).  Поэтому причина для выплаты пособий определенно есть.  Потому что “обде-
лять» никого нельзя.  К тому же такое богатое самоуправление может позволить каждый день выплачивать 
кому-то пособие. Ведь как звучит – «Пособие в день Мелдры выплачивается родителям десятиклассников 
в дополнение к приобретению учебников», а пособие на день Друвиса могут получить полицейские млад-
шего состава». В результате у нас будет город, где никому не придётся работать, так как выплачиваемые 
каждый день пособия обеспечат нашим жителям высокий уровень достатка.  

Чтобы хорошо отметить праздник Лиго и Янов день, нужно готовиться заранее – хозяйки должны приго-
товить специальный тминный Янов сыр, хозяева – сварить пиво, а ещё успеть переделать все домашние 
дела и работы в поле и в огороде. Иначе, не дай Бог, придут Яновы дети и с песнями ославят хозяев за 
ленивую жизнь! 
Ventspilnieks.lv в канун праздника Лиго отправляется в недельный отпуск, поэтому наши поздравления с 
праздником Лиго и Яновым днём Вы, уважаемые читатели, получите уже на этой неделе.  
ЕЩЁ НЕСКОЛЬКО СОВЕТОВ ИЗ ЛАРЦА МУДРОСТЕЙ НАШИХ ПРЕДКОВ. 
• Когда варят пиво на Янов день, нельзя подпускать чужих людей, иначе пиво не забродит. 
• В Янову ночь, около полуночи нужно побродить по воде, тогда утром будут деньги в лаптях. 
• В Янову ночь можно чёрта увидеть, если голым постоять в проёме ворот. 
До встречи 28 июня!
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ное не допустить в будущем. И пожелать здоровья тем нашим 
товарищам по судьбе, кому стало тяжело выходить из дому», 
– о ближайших планах рассказала руководитель объединения 
Велта Краулере. 

«ЛИГО» КАК ПЕСНЯ ПРОТЕСТА И САМОУВАЖЕНИЯ 
Не забыв при этом добавить, что в свою очередь в четверг, 

в канун Янова дня есть планы совместно обсудить, как пора-
довать себя и близких в праздник Лиго. И ещё раз вспомнить, 
как ждали латыши этот особенный праздник и что он означал 
для них, находившихся в ссылке.   

«Кто мог, собирал для венков Яновы травы. В степях 
Казахстана или в сибирской тайге зажигали хоть маленький 
костёр. Собравшись в кружок тихо или только мыслях вспоми-
нали песни «Лиго». Иногда их с удивлением слушали тамош-
ние люди.  Даже не осознавая, что это было выражением 
нашего протеста и самоуважения, так как в Латвии эти мело-
дии советская власть исполнять строго запрещала. Отмечать 
праздник Лиго – означало вспоминать, как еще не так давно 
это делали вместе со своими близкими, на своей родине. 
«Лиговать» – означало мечтать и верить, что когда-нибудь мы 
снова вернёмся на родину», –  ощущение приближающегося 
Янова дня окрашивает память серьёзных мужчин и женщин в 
несколько романтичные тона, потому что, каким бы не было 
тяжелым для них это время, но это было время их детства и 
молодости.   

Некоторые присутствующие бабушки улыбаются, вспоми-
ная, что и их недавно уехавшие на Запад внуки и правнуки 
тоже скучают и хотели бы посетить родину именно летом, на 
праздник летнего солнцеворота, но не всегда им это позволяет 
работа и дальние расстояния. 

«Дай Бог им никогда, никогда не испытать того, что этого не 
разрешает забор из колючей проволоки и вооруженный охран-
ник, бездорожье мест изгнания, которое не смогло бы преодо-
леть измученное и ослабленное от голода тело, даже если бы 
ему дали свободу передвигаться», – репрессированные вете-
раны признают, что их потомкам даже трудно себе предста-
вить, что только несколько поколений назад люди на родине 
подвергались такому безжалостному насилию.   

ВСПОМИНАЮТ С НАДЕЖДОЙ
«14 июня было первой волной жестоких репрессий и 

высылки в Сибирь, охватившей более 15 000 жителей Латвии. 
Следующая депортация под иронично циничным названием 
«Прибой» состоялась в марте 1949 года, когда  в отдаленные 
районы СССР было выслано почти в три раза больше жите-
лей нашей страны, и в обеих депортациях тысячи из них там 
в муках и погибли», – напоминает Велта Краулере, которая 
была сослана во время второй волны репрессий.  

«Если говорим о традициях почитания трагедии народа, я 
как характерную для вентспилчан назвала бы глубоко фило-
софскую созерцательность.  Не ненависть к тиранам того вре-
мени, не отчаяние о потерянных на чужбине годах и близких, 
а основанное на пережитом и выстраданное сознание того, 
что зло всегда разрушает себя морально, а подвергшихся 
гнёту и притеснениям делает духовно сильнее.  И политически 
репрессированные – наглядное тому подтверждение: какие 
бы физические недуги они не получили от голода и работы 
в неволе, они никогда не считали себя страдальцами, а бор-
цами», – считает достигшая почти девяностолетнего возрас-
та Велта, у которой есть силы и энергия уже более четверти 
века руководить объединением политически репрессирован-
ных лиц.  

ДВОЕ ИЗ ДЕТЕЙ «СТРАШНОГО ГОДА» 
«За день до 14 июня у нас будет очередное заседание прав-

ления, на которое, надеюсь, здоровье позволит прийти хотя 
бы половине из тринадцати его членов. Среди них надеемся 
увидеть Парслу Адитаю, которую из волости Анцес вместе с 
семьёй в 1941 году вывезли в канун её первого дня рождения. 
И Астриду Мишку, у неё вместе с мамой и двумя старшими 
сёстрами дорога в Сибирь началась в семилетнем возрасте из 
Яунберзской волости возле Добеле. Только столько среди нас 
и осталось из жертв «Страшного года», остальные пострада-
ли в 1949 года», – Велта с удовлетворением вспоминает, что в 
объединение политически репрессированных Вентспилсского 
края в своё время успешно вошли члены Общества нацио-
нальных воинов и участники Латвийской организации нацио-
нальных партизан.  

«О национальных воинах, к сожалению, приходится гово-
рить – были, так как из более семидесяти членов в живых 
больше нет никого.  Из столь же большого числа националь-
ных партизан в наших рядах остались только двое», – Велта 
Краулере воспринимает это с грустью, но как суровую и неот-
вратимую жизненную реальность, из которой вытекает, что 

каждый ему отведенное время должен прожить, не погружа-
ясь только в воспоминания о прошлом и о своих обидчиках, а 
наслаждаться человеческой близостью со своими товарища-
ми по суровой судьбе и своими любимыми в семье.    

ИЗ ТЫСЯЧ ТОЛЬКО НЕСКОЛЬКО СОТЕН 
Ventspilnieks.lv уже неоднократно рассказывала о пол-

ных трагизма судьбах участников объединения политически 
репрессированных Вентспилского края. Они остались духов-
но несломленными в изгнании, сердца по-прежнему открыты 
людям, а разум критически следит за всем новым, что входит 
в нашу повседневную жизнь, в жизнь государства и общества.    

Участники объединения вспоминают, что в годы Атмоды, 
ещё в присутствии советского репрессивного аппарата, на 
первую встречу политически репрессированных в Доме куль-
туры «Юрас варты» собрались более тысячи противников 
режима и тех, кто их поддерживал. В объединение вступили 
около шестисот бывших заключенных и высланных, через 25 
лет их число чисто физически уменьшилось до трехсот, а сей-
час осталось только 175.  Из них в жизни объединения активно 
участвуют около тридцати, которые затем своими размышле-
ниями и впечатлениями делятся с теми, кто привязан к дому и 
даже только к больничной койке.    

СОВМЕСТНОЕ ФОТО С ИСТОРИЕЙ НАРОДА
Собравшиеся вместе за кофейным столом в небольшой 

комнатке на 3 этаже в «Андрейнамсе», где на стенах и полках 
выделено место свидетельствам истории объединения и рас-
сказам о судьбах его членов, позволяют себе пошутить, что 
каждый из них как ещё живая и уникальная составная часть 
мозаики судеб латышского народа в течение почти столетия.  

Вот на фотографии первая слева – Парсла Адитая. По рас-
сказам, мать в тот день, 14 июня готовила тесто для первого 
в её жизни кренделя в честь дня рождения, когда пришли воо-
ружённые мужчины, бросили в грузовик мать, потерявшую от 
переживаний сознание, туда же, с Парслой на руках затолкали 
отца – айзсарга волости Анцес и активиста культурной работы, 
которого девочка живым так больше и не увидела. Тесто для 
пирогов так и осталось неиспеченным.   

Рядом с Парслой муж Илмарс Адитайс. За попытку воору-
женного сопротивления советской власти в Саукас в после-
военные годы он был приговорён к смертной казни, затем 
наказание заменили на 25 лет лагерей и пять лет на посе-
лении.  С Парслой он познакомился уже после возвращения 
из Казахстана, в Вентспилсе они вместе активно работали 
в совете и правлении объединения репрессированных. Как 
участник движения национального сопротивления год назад 
он был награждён орденом Виестурса.   

За ними Гунарс Седлиньш, который в подростковом возрас-
те в 1949 году был увезён в Сибирь вместе с родителями, хотя 
мать уже была на смертном одре и вскоре на чужой земле 
умерла.  Увлечение всей его жизни – запечатлеть виденное 
в фотографиях, по мере возможности он делал это и в ссыл-
ке, и как хронист объединения репрессированных продолжает 
делать это и по сей день.   

Четвёртая слева – Вия Краузе, родившаяся в простой кре-
стьянской семье в Селии. Чекисты ехали, чтобы выслать каку-
ю-то другую семью из её волости, но там именно 25 марта 
праздновали свадьбу. Чекистов напоили, и они уехали ни с 
чем, но всё же план по численности отправляемых в ссыл-
ку постарались выполнить, отправив в изгнание маму Вии, 
бабушку и двух несовершеннолетних детей, так как отец был 
арестован ещё раньше. «Самодеятельность» чекистов заста-
вила Вию провести в Сибири десять голодных лет полных уни-
жения. Сейчас она является бессменным, очень старатель-
ным и преданным бухгалтером объединения.     

В центре Илга Кире из бывшей волости Зуру. Вместе с 
мамой в девятилетнем возрасте выслана в 1949 году. За две 
волны репрессий из этой, когда-то большой и богатой волости, 
выслано 189 человек.  Как символ памяти в их честь в их род-
ной стороне посажена аллея белых берёз, которую Илга пред-

ложила дополнить памятным камнем, который был открыт год 
назад, 14 июня.   

Рядом с Илгой родившаяся в Яунберзе Астрида Мишке, 
для которой вместе с семьёй мученическая дорога началась 
14 июня, 78 лет назад.  Отец умер от голода в ВятЛаге в 1943 
году. Мама и три дочери из Дудинки на Крайнем Севере смог-
ли вернуться после смерти Сталина. За полярным кругом про-
ведены 16 лет. Применив соответствующий коэффициент для 
проведенного в ссылке времени и годам, проработанным в 
Вентспилсе, трудовой стаж Астриды – 114 лет. Но у неё ещё 
хватает сил и энергии брать на себя обязанности хозяйки, 
когда в дни встреч членов правления нужно побеспокоиться о 
кофейном столе для себя и гостей. 

Слева от Астриды одна из основательниц объединения и 
теперешняя его председатель правления Велта Краулере. 
Человек – легенда, символ силы духа, физической выдерж-
ки, а также национального самосознания. Из состоятельной 
семьи Ландбергсов в волости Зиру, с независимым и гордым 
характером.  Родители высланы в 1949 году, когда восем-
надцатилетняя Велта училась в Вентспилсской музыкальной 
школе. Её забрали прямо оттуда, мать с отцом она встрети-
ла уже только в Сибири. Там она вышла замуж за преследу-
емого советской властью легионера Вилиса, у них родились 
двое сыновей, которых позднее пришлось воспитывать одной. 
Спустя десять лет им было разрешено вернуться на родину, 
где судьба свела Велту с Зигмундом, который, как сказано в 
приговоре суда, «во время службы в советской армии вступил 
в контрреволюционную организацию», и поэтому был приго-
ворён к смертной казни.  Приговор позднее был заменён на 
высылку на Карагандинские медные рудники, где места погре-
бения умерших от рабского труда были помечены кольями, на 
которых был написан идентификационный номер заключен-
ного. Таких кольев был целый лес. Из-за подорванного здоро-
вья для счастливой семейной жизни оставалось только 27 лет. 

И третий муж Фрицис Артурс был легионером. По специ-
альности – судовой механик. Был «перемолот и фильтро-
ван» в советских лагерях, но как политически неблагонадёж-
ного в море его не пускали.  И он уже ушёл в мир иной, но у 
Велты много детей, внуков и правнуков, которые верны своей 
Латвии. У неё в планах написать книгу о пережитом за её дол-
гую жизнь, для которой уже собрано огромное количество 
материала. 

С правой стороны, на переднем плане самый старший и 
самый энергичный из членов правления, девяностолетний 
кавалер ордена Виестурса Албертс Гутманис. Основатель 
и участник патриотической, по сути довольно наивной 
Латвийской национальной организации молодёжи в послево-
енные годы. Они в Вентспилсе расклевали плакаты, направ-
ленные против оккупантов, издали несколько такого же содер-
жания журналов, напечатанных на трофейной пишущей 
машинке, под девизом “Смерть красным фашистам!».  Он 
был арестован, но не сдал своих соратников и единомышлен-
ников, осуждён на десять лет в концлагере, который находил-
ся в Кемеровской области. 

«Вшей с рубашек пытались вытряхивать над костром, а 
сброшенные зимой в кучи трупы, обглоданные лесными зве-
рями, весной в общую яму сбрасывал бульдозер», – такие 
страшные картины хранит память Алберта, но он старается 
жить сегодняшним днём, который «становится всё лучше и 
интереснее».  

Это, возможно, самые трагичные, но и очень характерные 
рассказы о репрессированных вентспилчанах, которые можно 
прочесть в оной фотографии. Далёкий июнь в истории латыш-
ского народа был наполнен трагическими событиями, но поли-
тически репрессированные надеются, что этого не забудут и 
будущие поколения. С такой мыслью они участвуют в памят-
ных мероприятиях политически репрессированных, посещают 
«Сад судьбы» (Ликтеньдарзс»), присутствуют на мероприяти-
ях, когда чтят память национальных воинов и партизан. Всё 
происходит, они живы, свободны и по-прежнему неустраши-
мы. 

Saule brida rudzu lauku 
Pelēkiem lindrakiem. 

Pacel, saule, lindraciņus,  
Lai ziediņi nenobira. AS “Mechport”

Lai skanīgas dziesmas, lustīga līgošana 

un skaisti sagaidīts saullēkts!

Неустрашимые
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В конце последней неде-
ли перед праздником Лиго в 
городе Вентспилсе практиче-
ски пройдут только меропри-
ятия. Нет, не совсем так, что в 
городе исчерпаны идеи того, 
как предоставить возмож-
ность вентспилчанам инте-
ресно провести свободное 
время. Таких много! Но не в 
конце этой недели, и этому 
есть вполне понятное объяс-
нение. Во-первых, в течение 
всей субботы во всех шко-
лах Вентспилса пройдут кра-
сивые выпускные.   

В ыпускные остают-
ся на усмотрение 
каждого, но в вос-
кресенье состоит-
ся мероприятия, на 

которое приглашаются все вент-
спилчане.  Если не как участ-
ники, то, по крайней мере, как 
болельщики. 10-летний юби-
лей будет отмечать марафон 
Вентспилсского парка приклю-
чений. Уже в воскресенье, 16 
июня, в Вентспилс съедутся 
бегуны со всей Латвии, чтобы 
принять участие в забегах на 
различные дистанции. Самая 
особенная и самая важная из 
всех – это марафон или дистан-
ция на 42,195 км. Вентспилс тем 
и уникален, что в Латвии ещё 
только в двух городах проводят-
ся забеги на полную дистанцию 
марафона – это Рижский мара-
фон, который ежегодно собира-
ет немыслимое число бегунов, 
и Валмиера.   

Для каждого есть дистанция, 
соответствующая его способно-
стям и желанию, – для кого-то 
длинный марафон или полума-
рафон, для других – дистан-
ция на 10,55 км или 5,3 км. 
В любом случае, это один из 
самых больших беговых празд-
ников в Латвии. Вентспилсские 
соревнования известны ещё 
и тремя другими забегами.   
Самые маленькие смогут посо-
стязаться в гонках ползком, чуть 
постарше – принять участие в 
детских забегах. Самый особен-
ный забег – это забег друж-
бы для людей с двигательными 
нарушениями. Действительно, 
настоящий праздник бега, в 
котором приглашают принять 
участие всех вентспилчан, а 
гостей праздник побуждает вер-
нуться сюда ещё и ещё раз, не 
так ли?  

Коротко о программе. На сей 
раз все соревнования пройдут в 
один день. В 10 часов будет дан 
старт для бегунов на дистан-
ции марафона, полумарафона 
и 10 км, в 13.25 планируется 
старт забега дружбы, в 13.30 
на трассу отправятся бегуны на 
дистанцию 5,3 км, в 14.30 будет 
дан старт детским забегам, и 
всё завершится награждением 
и балом в 15.30.

Вентспилчанин, даже если ты 
сам не участвуешь в забеге на 
какую-нибудь дистанцию, при-
ходи, присоединяйся и поддер-
жи бегунов на трассе. Трасса 
идёт через весь центр, выби-
рай наиболее близкое и излю-
бленное своё место и возгласа-
ми поддержки и аплодисмента-
ми помоги бегунам достичь их 
цели. Прогноз погоды показыва-
ет, что день будет жарким. Так 
каждый из нас – на трассе или 
на краю – все станем победи-
телями. 

Время 
выпускных 
и марафона

Visas puķes noziedēja, 
Papardīte neziedēja, 

Tā ziedēja Jāņu nakti, 
Zeltītiem ziediņiem.

Priecīgus un līksmus  

Līgo svētkus!
SIA “Lat Security”

Давно не случалось такого в Вентспилсском порту. 
Периодически происходят какие-либо нарушения, но 
мелкие. На этот раз у таможенников крупный улов. В 
начале этого месяца должностные лица Таможенного 
управления Службы госдоходов (СГД), осуществляя 
проверку в Вентспилсском порту, нашли в грузовике 
и изъяли 2,1 млн контрабандных сигарет. 

У таможенников 
большой улов  
в Вентспилсском 
порту

О бъемный груз 
к о н т р а б а н -
ды таможен-
ники обнару-
жили 7 июня. 

Должностные лица пун-
кта таможенного контроля 
Вентспилсского порта, осу-
ществляя проверку транс-
портных средств перед 
погрузкой на паром, который 
курсирует из Вентспилса в 
шведский портовый город 
Нюнесхамн, отправили на 
дополнительный контроль 
грузовой автомобиль, заре-
гистрированный в Литве. 
В сопроводительных доку-
ментах было указано, что 
в нем находятся металли-
ческие шкафы и минераль-

ные удобрения, которые 
планируется доставить 
в Норвегию. И упомяну-
тый груз там действи-
тельно был. 

Однако во время про-
верки на подозритель-
ное содержимое ука-
зывало поведение слу-
жебной собаки, которая 
проявляла интерес к 
передней части грузово-
го отделения. При про-
верке работники тамож-
ни обнаружили там кар-
тонные коробки, обмо-
танные белым упако-
вочным материалом. 
Открыв одну из коробок, 
они увидели сигареты с 
белорусскими акцизны-
ми марками. В целом 
улов таможенников впе-
чатляющ – 2,1 млн сига-
рет: полтора миллио-
на сигарет «Winston» 
с белорусскими акциз-
ными марками и 600 
000 сигарет «L&M» без 
акцизных марок. 

110 лет назад в июне вентспилсское отделение общества велосипедистов «Union» 
организовало спортивные состязания, в которых центральное место занимали вело-
соревнования. Как следует из газет, спортсмены из Вентспилса и некоторые гости 
состязались в четырех заездах – в заезде по случаю открытия, состязании новичков, 
главном заезде и соревнованиях за «наручную ленту». Последнее означает борьбу 
за особую награду – вышитую ленту работы госпожи Брауман. Для того чтобы полу-
чить ее, нужно было быстрее всех сделать шесть кругов вокруг велодрома, и сделал 
это уже в третий раз вентспилчанин Т. Кейре, поэтому он получил ленту «на все вре-
мена». Помимо того, спортсмены состязались в беге и метании диска. В этих дисци-
плинах первым был вентспилчанин Аугустс Килартс, который метнул диск на 35,60 
м, установив рекорд и на 1,68 м побив рекорд России того времени. Нужно добавить, 
что А. Килартсу, дом постройки которого до сих пор находится на углу улиц Берзу 
и Звайгжню, в период Первой Республики принадлежал любимый многими магазин 
деликатесов на улице Кулдигас, а 14 июня 1941 года этого выдающегося вентспилча-
нина выслали в Сибирь, откуда он не вернулся. 

Июньские хроники минувших лет
Побит рекорд России!

ЗЛОКЛЮЧЕНИЯ С МОДНОЙ ЮБКОЙ 
Если взглянуть на страницы модных жур-

налов или книги, посвященной истории 
моды, более чем столетней давности, то мы 
увидим, что после 1910 года на смену пыш-
ной женской юбке, собранной на талии (под 
которую было необходимо надеть как мини-
мум три нижние юбки) пришла совсем дру-
гая модель – юбка, весьма плотно облега-
ющая фигуру и широким воланом расширя-
ющаяся только на уровне середины голени, 
в которой дама могла делать лишь неболь-
шие шаги. Конечно, за новой модой следили 
и вентспилсские дамы, и барышни, однако 
у нее, как говорится, были и свои минусы… 
Вот о каком неприятном случае 14 июня 1911 
года рассказывалось в «Вентспилс апскатс»: 
«Неприятность из-за модной узкой юбки слу-
чилась позавчера на улице Пилс, где некая 
зажиточная дама упала, когда занесла ногу, 
чтобы зайти на тротуар с улицы, а затем не 
смогла подняться без посторонней помощи. 
Со стороны собравшейся публики доноси-
лись различные насмешливые коммента-
рии». Действительно некрасиво!

ЯНОВ ДВОР В КУРХАУСЕ 
В 1912 году самое широкое празднование 

Лиго состоялось в открытом несколькими 
годами ранее на побережье Курхаусе, кото-
рый назывался также Морским павильоном. 
В объявлениях и афишах вентспилчан при-
глашали посетить «Бал Янова вечера», авто-
ром идеи и главным организатором которо-
го был латышский театральный режиссер 
Кристапс Кошкинс – тогда очень хорошо 
известная в кругу латышских театралов лич-
ность. Для привлечения публики установле-
на низкая цена на билет – для господ 45, для 
дам – 35 копеек. «Возле кассы выдадут осо-
бые значки, которые послужат входным биле-
том. Смешанный хор Латышского общества 
помощи выступит в двух частях программы. 
К тому же, оркестр салона Курхауса испол-
нит специально для этого праздника подго-
товленную программу. С особой заботой соз-

даны декорации, чтобы веранда павильона 
вместе с танцполом оставляли впечатление, 
так сказать, «Янова двора». С наступлени-
ем темноты будут зажжены Яновы огни на 
шесте, как это до сих пор делают в деревнях, 
так как сейчас в Курхаусе проведено элек-
трическое освещение, поэтому фейерверк 
получится более грандиозным, чем обычно», 
– обещано в рекламе. Организаторы празд-
ника были одеты в национальные костю-
мы, публику также попросили по возможно-
сти облачиться в «великолепные латышские 
одежды». В тот год всю неделю до Янова 
дня не прекращались дожди, и проведение 
бала было под угрозой, но – о чудо! – имен-
но 23 июня ливни неожиданно прекратились, 
и танцпол и веранда Курхауса были перепол-
нены, а «салонному оркестру» всю ночь при-
шлось трудиться в поте лица. 

ЦВЕТОК ПАПОРОТНИКА  
В «ALKŠŅU AUDZE»

1921 год в новом Латвийском государстве 
все еще был достаточно трудным. Многого 
не хватало, но жизнерадостности и оптимиз-
ма было предостаточно. Раны после войны 
понемногу заживали, а люди хотели радо-
ваться и дышать полной грудью. В том числе, 
и в Вентспилсе. Примечательным событием 
в том году было благоустройство спортивной 
площадки общества «Спарс» (ныне олим-
пийский центр), которое было осуществлено 
своими руками. 19 июня на новой площад-
ке прошли первые соревнования, в которых 
участвовали и спортсмены из Риги, всего 
шестнадцать. Был и оркестр, и шествие 
участников, и торжественное награждение. 
Участники состязались в забеге на 1500 
м и 3000 м, стометровом спринте, прыж-
ках в высоту и прыжках с шестом, прыжках 
в длину, толкании ядра и метании копья. В 
метании копья и прыжках в длину победи-
телями стали вентспилчане Сукатниекс и 
Янсонс. За соревнованиями следовал бал, 
прямо на площадке был устроен танцпол. 

Представляется, что спортивное общество 

«Спарс» тогда играло важную роль в организации меро-
приятий. Вот как вентспилчане в том году праздновали 
Янов день! 23 июня «Спарс» вместе с уездным Военным 
управлением приглашали отправиться на кораблике в 
«Alkšņu audzе» в волости Сарканмуйжас на «грандиоз-
ный праздник Лиго со спортивными состязаниями, бен-
гальским фейерверком и различными другими меропри-
ятиями», – писала «Вентас Балсс». В отзывах упомина-
ется, что спортивные соревнования были больше для 
того, чтобы развлечь публику, а вот пели и танцевали 
всю ночь. Молодежь отправлялась искать цветок папо-
ротника и, выразил надежду корреспондент газеты, мно-
гие сумели его не только найти, но и смогут сохранить 
на долгие годы. 

НЕПТУН В ЛУНА-ПАРКЕ 
В 1929 году грандиозное празднование Лиго 22 

июня устроило Вентспилсское общество рыбаков. 
Организационный комитет поработал на славу. Место 
проведения вечернего мероприятия – вентспилсский 
луна-парк (ныне территория напротив здания городской 
думы на противоположной стороне улицы Юрас) – было 
украшено иллюминацией: лампочками и разноцветны-
ми фонариками. Были приглашены актеры и певцы в 
национальных костюмах; в центре внимания – народные 
песни. В буфете, конечно, пиво, сыр и крендели. Однако 
перед выступлениями, песнями, танцами и прыжками 
через костер недалеко от Венты было организовано 
соревнование моторных лодок и катание публики на лод-
ках. Гость Янова вечера – сам морской владыка Нептун 
со свитой «морских волков» и «прекрасных русалок», 
украшенных Яновыми травами. 
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Госконтроль: отраслью ИКТ 
управляют неэффективно 
Находящейся в ведении государства 
инфраструктурой информации и ком-
муникационных технологий управляют 
неэффективно, кроме того, ощущается 
недостаток четкой, единой политики. К 
такому выводу пришел Государственный 
контроль в ходе ревизии. Содержание 
инфраструктуры ИКТ в прошлом году 
обошлось государству в 62 млн евро, рас-
ходы продолжают расти, так как управ-
ление ею осуществляется поверхностно. 

Пунтулиса выдвинут на 
должность министра культуры 
Национальное объединение выдвинет 
на должность министра культуры опер-
ного певца, депутата Рижской думы 
Науриса Пунтулиса. На эту должность 
была большая конкуренция как среди 
членов партии, так и среди тех, кто в нее 
не входит. Прежний министр культуры 
Даце Мелбарде избрана в Европейский 
парламент. 

Все министры получили 
доступ к гостайне 
Бюро по защите Сатверсме выда-
ло министру благосостояния Рамоне 
Петравиче специальное разрешение для 
работы с государственной тайной. Она 
стала последней из министров, кому при-
шлось долго ожидать этого разрешения. 
Теперь все министры в правительстве 
Кришьяниса Кариньша имеют доступ к 
гостайне. 

Рост инфляции – 3,3%
В мае в Латвии годовая инфляция достиг-
ла 3,3%. В мае, по сравнению с апре-
лем, цены на товары и услуги выросли на 
0,2%, в свою очередь, за год – на 3,4% и 
3,1% соответственно. Наибольшее влия-
ние на рост инфляции оказало повыше-
ние цен на продукты и безалкогольные 
напитки, а также на услуги транспорта и 
ресторанного и гостиничного бизнеса. 

Будут бороться с 
бесконтрольным 
использованием дронов 
Беспилотные летательные аппараты, или 
дроны, создают все больше вызовов с 
точки зрения безопасности объектов кри-
тической инфраструктуры, а потому в 
этой сфере требуется улучшить законо-
дательство, признает Служба госбезопас-
ности. Критическая инфраструктура – это 
объекты, необходимые для охраны обще-
ственного здоровья, безопасности, обе-
спечения экономического или социаль-
ного благополучия. Например, гидроэлек-
тростанции или здание правительства. 

В полиции ликвидируют 
пустые штатные места 
Главной задачей плана организации 
труда и структурных изменений в рабо-
те Государственной полиции будет ликви-
дировать пустые штатные места, в дан-
ный момент их почти 8000. Руководство 
полиции предлагает внести изменения и 
в связи с зарплатой, привязав месячный 
оклад следователя к зарплате районного 
прокурора. Такие изменения потребовали 
бы из бюджета 7,9 млн евро в год.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Lai lustīga līgošana!

SIA “Ventspils Port Services”

Sieru, sieru, Jāņa māte, 
Tev ir govis laidarā, 

Alu, alu, Jāņa tēvs, 
Tev ir mieži tīrumā.

отозвать его из правления общества и не 
принял решение о выплате компенсации в 
связи с увольнением. К тому же, и согласно 
договору, компенсация в связи с увольнени-
ем не выплачивается, если нанесен ущерб 
интересам VBU. Однако, несмотря на это, 
Эва Цининя дала распоряжение выплатить 
своему супругу, с которым формально нахо-
дилась в разводе, 43 200 eвро. 

По интересному совпадению, согласно 
приговору суда, Эдгарс Цининьш должен был 
выплатить потерпевшему 43 000 eвро, а госу-
дарству в качестве штрафа – еще 21 600 

Бывшая председатель АО «Ventbunkers» Цининя 
уволена из-за скандала уголовно-правового характера 

Целитель АРТУРС ТИЛТИНЬШ  
14 и 28 июня, с 13:00 будет вести приём в ВЕНТСПИЛСЕ, на проспекте Лиелайс, 61. 

Гостиница  «Raibie logi». 
Биоэнергетическое лечение болезней, устранение боли.  Ликвидация зависимостей 
(алкоголизм, курение, азартные игры). Нейтрализация негативного энергетического 

воздействия (проклятие, сглаз, венец безбрачия).  
Возможна помощь по фотографии.   Запись по телефону: 22460309

eвро. В распоряжение Цининьша, правда, 
оказались не все 43 200 eвро, так как часть 
денег была удержана, но так или иначе можно 
сделать вывод, что деньги семье Цининьшей 
были так необходимы, что Эва Цининя была 
готова действовать вразрез с интересами 
VBU, лишь бы добыть эти средства.  

Результат был закономерным – 10 мая 2016 
года Эва Цининя была отозвана с должности 
председателя правления. Из неофициальных 
источников известно, что выплата компенса-
ции Цининьшу стала последней каплей. Для 
совета предприятия было неприемлемо, что 
Эва Цининя руководит многомиллионной ком-
панией удаленно – практически не появляясь 
на рабочем месте в бюро. Трудно вообразить, 
что предприятие доверит управлять средства-
ми VBU человеку, который втихаря распоряжа-
ется ими в интересах своего бывшего мужа. 

После отзыва с должности Эва Цининя и 
Эдгарс Цининьш начали большую кампанию 
по очернению против председателя совета 
VBU Dr. Рудольфа Мерони, а также правле-
ния VBU, к тому же, Эва Цининя обратилась 
в суд с требованием взыскать с VBU в ее 

пользу компенсацию в связи с увольнением 
в размере почти 90 000 евро. 

Представители Эвы Цинини в суде ука-
зали, что для отзыва из правления Эдгара 
Цининьша не были указаны причины, и в 
связи с этим и Эва Цининя не знала об огра-
ничениях на выплату компенсации за уволь-
нение. Однако из ранее приведенных фак-
тов понятно, что Цинине эти причины были 
хорошо известны. Если она действительно не 
знала, почему был отозван Эдгарс Цининьш, 
это говорит о ее абсолютной некомпетентно-
сти и несоответствии занимаемой должности. 

Иск Эвы Цинини о взыскании компенсации 
в размере почти 90 тысяч евро Курземский 
районный суд отклонил 3 мая с. г. 

Тем временем в Государственной поли-
ции начат уголовный процесс о краже кон-
фиденциальных документов. Речь идет о 
документации с предприятий, на которых в 
свое время вели деятельность Эва и Эдгарс 
Цининьши. Незаконно полученные докумен-
ты селективно, вне контекста уже длительное 
время незаконно «сливаются» в публичное 
пространство, за счет чего создается ложное, 
очерняющее впечатление. 

VBU оценивает все публичные сделки, 
которые в свое время организовал осужден-
ный за присвоение денег Эдгарс Цининьш и 
в которых участвовала Эва Цининя, с кото-
рой он официально был в разводе. Но уже 
сейчас есть основания предполагать, что 
данными сделками VBU был нанесен ущерб, 
измеряемый сотнями тысяч. 

 Окончание. Начало на 1 стр.

 Окончание. Начало на 1 стр.

Вентспилсской городской думе, что депутат 
думы Гиртс Валдис Кристовскис действи-
тельно является депутатом, как депутатом 
является и председатель думы А. Лембергс, 
то есть, что мандаты обоих депутатов абсо-
лютно равноценны! 

Учитывая очевидное лицемерие 
Вентспилсской городской думы, увиливание, 
суд с нескрываемой иронией принялся разъ-
яснять Вентспилсской городской думе азбуч-
ные истины. Суд указал, что приговор состоит 
из вводной части, описательной части, моти-
вировочной части и резолютивной части. Суд 
учит, как читать части вместе и как добиться 

Суд указал: Вентспилсской думе нужно 
прекратить лицемерить и «валять дурака»!

полноценного понимания. Однако из решения 
суда одновременно вытекает, что нехватка 
юридической квалификации Вентспилсской 
городской думы не является и не будет 
являться основанием для «разъяснения при-
говора, так как ответы на вопросы, заданные 
думой, содержатся в приговоре». Таким обра-
зом суд говорит, что лицемерие и увиливание 
имеют свои границы. 

Является ли коммуникация Вентспилсской 
городской думы с судом вопросом квалифи-
кации или примером постыдной самодис-
кредитации? Возможно. Но не только. Это 
наглядное свидетельство разрушительных 
последствий деградации авторитарного, про-
тивозаконного режима. Это свидетельство 

произвола тоталитарной власти и бесстыд-
ства, ее господства и ненависти к демокра-
тии, справедливости, плюрализму, равно-
правию! Как мы видим, судебная система 
Латвийского государства распознала этот 
злой умысел!  

Вероятнее всего, Вентспилсская городская 
дума приговор и решение Административного 
районного суда обжалует, чтобы еще на како-
е-то время затянуть момент вступления в силу 
приговора. Однако, так или иначе, гегемония 
депутата Айварса Лембергса и подчиненной 
его «добродетелям» Вентспилсской городской 
думы неизбежно приближается к концу.  

Гиртс Валдис Кристовскис, 
депутат Вентспилсской городской думы 

Во вторник Министерство благосостояния 
чествовало 38 предприятий, которые в 
своей деятельности реализуют принципы 
предпринимательской деятельности, дру-
жественной семьям, а значит, заслужива-
ют получить статус предприятия, друже-
ственного семье. В этом году, как и ранее, 
среди предприятий, оказавшихся самыми 
дружественными семье, – Вентспилсское 
городское общество капитала «Вентспилс 
рейсс». 

«Вентспилс рейсс» и в этом году награжден 
как дружественный семье коммерсант

О бладатели титула дружествен-
ного семье предприятия полу-
чают особое удостоверение 
от организаторов конкурса – 
Министерства благосостояния. 

Предприятия также получают право в течение 
года использовать логотип «Дружественны 
семье» на своем предприятии, портале, в 
средствах массовой информации и объявле-
ниях о вакансиях. 

Как рассказали в министерстве, более чем 
10-летний опыт свидетельствует: «Интерес 
к статусу дружественного семье предприя-
тия растет. И в этой связи уже можно гово-
рить о растущей социальной ответственно-
сти. Несмотря на то что работодателю ино-
гда может казаться, что брак и дети могут 
помешать качественной работе, именно 

семья является осно-
вой стабильного, здоро-
вого общества», – гово-
рит представитель мини-
стерства Эгилс Зариньш. 

В прошлом году такой 
статус получили 38 пред-
приятий, среди кото-
рых было и «Вентспилс 
рейсс». Единственное 
отличие от прошло-
го года в том, что среди 
лауреатов больше нет 
ООО «”Ventspils nafta” 
termināls». 

Награждение прохо-
дит уже 12-й год с целью 
популяризировать идею 
предприятия, дружественного семье, и при-
влекать все больше коммерсантов. С 2011 
года при участии предприятий и в сотруд-
ничестве с Индексом долгосрочного разви-
тия разрабатываются и включаются в анке-
ту соответствующие критерии, касающиеся 
реализации на предприятии политики, друже-
ственной семье. 

Один из главных критериев для присвоения 
статуса – ориентация предприятия на эффек-
тивное совмещение трудовой и семейной 
жизни. В качестве примера можно упомянуть 

возможность обеспечить удаленную работу 
и эластичный рабочий график. Также оце-
нивается и охрана здоровья работающих на 
предприятии, предоставление услуг, ориенти-
рованных на клиента, обеспечение поддерж-
ки мероприятий для детей и семей, участие 
в благотворительности. Учитывается также 
и соответствие оборудования предприятия 
для нужд детей. Не менее важна забота о 
клиентах, так как она способствует лояльно-
сти предприятию, благоприятной репутации, 
в том числе, и на международном рынке. 



В Вентспилсе зажжен 
олимпийский факел 
В четверг в Вентспилсе возле Южного 
мола был торжественно зажжен огонь 
Латвийской молодежной олимпиа-
ды. Возле входа на Вентспилсский 
пляж в 2004 году было создано место 
зажжения олимпийского огня. С тех 
пор в Вентспилсе зажигается огонь 
перед каждой олимпиадой. В этом 
году Латвийская молодежная олимпи-
ада пройдет в Елгаве. 

Трое вентспилчан в сборной 
по баскетболу U-19 
Латвийская сборная по баскетболу 
U-19 продолжает готовиться к розы-
грышу Кубка мира, в ее состав вклю-
чены трое вентспилчан – Ричардс 
Витольскис и Агрис Станкевичс, 
а также Давидс Виксне из БК 
«Вентспилс». 

Ломажс приглянулся 
французскому клубу, 
выступающему в Евролиге
Один из лидеров БК «Вентспилс» 
Рихардс Ломажс, вероятнее всего, 
продолжит карьеру во французском 
клубе «ASVEL», который в следую-
щем сезоне будет играть в Евролиге 
ULEB. Однако процесс перехода 
может продлиться еще несколько 
недель, и вентспилчане пока не раз-
глашают деталей.  

«VENTSPILS GHETTO» 
добрались до 1/2 финала 
В прошедшем в Москве турни-
ре серии FIBA «Challenger» до 1/2 
финала добрались баскетболисты 
3×3 «Ventspils Ghetto», которые про-
играли одной из сильнейших в мире 
команд «Novi Sad» из Сербии (16:22), 
заняв в турнире третью позицию. 

Разгром ФK «Вентспилс»  
в Каунасе 
В перерыве чемпионата Латвии, пока 
игры проводит национальная сбор-
ная Латвии, ФK «Вентспилс» сыграл 
проверочный матч на выезде с кау-
насским «Жальгирисом» и капитули-
ровал со счетом 1:4. Единственный 
гол на счету Каспарса Сварупса, кото-
рый забил его с пенальти. 

Молодой талант забивает  
гол за сборную U-19 
Сборная Латвии по футболу U-19 
отстояла завоеванный в прошлом 
году Кубок Балтии, в решающем 
матче одержав победу над коман-
дой Эстонии со счетом 3:0. Один 
гол забил талантливый игрок ФК 
«Вентспилс» Ник Дусалиев. В состав 
сборной входит и вратарь Игнатий 
Колесник. 

Временно закрыт 
атлетический зал в бассейне 
В атлетическом зале Парка водных 
приключений начались заплани-
рованные работы по перестрой-
ке вентиляции, поэтому он времен-
но закрыт. Вентспилчанам предла-
гается использовать атлетические 
залы Баскетбольного холла ОЦ 
«Вентспилс» и Парвентского холла.

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Grezni, grezni Jānīts jāja, 
Nopušķotu kumeliņu, 

Grezni dzieda mūs māsiņa, 
Rožu dārzu laistīdama. AS “PKL Flote”

Saulainu Līgo dienu  

un lustīgu Jāņu nakti!

При поддержке общества «Для процветания Вентспилса» 
в Пелчи пройдет традиционный лагерь для детей и 
молодых людей с особыми потребностями 

Лагерь в Пелчи в 2018 году.

познавательная и развлекательная програм-
ма. Многие из участниц лагеря общаются 
и поддерживают друг друга – ведь хоро-
шо известно, что разделенная ноша вдвое 
легче. 

«Среди наших детей и молодых людей 
есть такие, для которых лагерь в Пелчи – 
это единственная возможность вырваться из 
серых будней, из четырех стен, и мы знаем, 
что для них лагерь – самое важное и люби-
мое событие в году», – рассказывает Даце. 

Традицией стали и особые гости в лаге-
ре. Какие известные и популярные в обще-
стве люди посетят Пелчи в этом году, Даце 
не раскрывает, но отмечает, что это будет 
очень приятный сюрприз. Напомним, что в 
позапрошлом году вместе с детьми в твор-

ческой мастерской радугу из цветного песка 
создавали президент государства Раймондс 
Вейонис и его супруга Ивета Вейоне. 

Даце Бондаре подчеркивает, что такой 
необходимый отдых в Пелчи для многих 
детей, молодых людей с особыми потребно-
стями и их мам удается организовать благо-
даря поддержке предприятий, работающих в 
Вентспилсском порту, которые всегда были 
открыты для благотворительности и помо-
щи тем, кому она больше всего необходима. 
Общество «Для расцвета Вентспилса» под-
держивают АО «Ventbunkers», AО «Baltijas 
ekspresis», ООО «Noord Natie Ventspils 
Terminals», AО «Unifreight Logistics» и другие 
коммерческие общества. 

П разднование дня летнего солн-
цестояния в различные перио-
ды власть старалась уничтожить 
любыми средствами. Однако это 
не удалось ни крестоносцам в XII 

веке, ни позднее, и христианской церкви при-
шлось уживаться с этой языческой традицией. 
Правда, уже в 601 г. нашей эры, по рекомен-
дации Папы Римского, Римско-католическая 
церковь отмечала 24 июня как день рождения 
Иоанна Крестителя, и с течением времени на 
пару дней, словно невзначай, был перенесен 
древний праздник солнцестояния. 

Очень интересен тот факт, что ни в одной 
латышской дайне не используется слово 
«солнцестояние». Янов день, и точка. В свою 
очередь, название «праздник Лиго», которое 
мы сегодня так широко используем, в 1900 г. 
ввел Эмилис Мелнгайлис. 

В советские годы празднование Янова 
дня то разрешали, то запрещали, но одной 
из самых характерных тенденций совет-
ского периода было «перепевание» лигов-
ских песен в стиле советского фольклора. 
Официально разрешенные лиговские песни 
были приблизительно в следующем стиле: 

«Что за рык и что за гром-то
Посреди дороги там?
Да колхозники на Лиго
Покатили в “москвичах”!»
Однако, если в ранний советский период 

власть еще пыталась праздник Лиго приспо-
собить «по своему образу и подобию», то в 
первой половине шестидесятых годов про-
шлого века, когда к власти в ЛССР пришел 
Арвидс Пельше, праздник Лиго и Янов день 
были полностью запрещены. 

В конце шестидесятых годов Пельше 
перебрался в Москву, и празднование Янова 
дня было реабилитировано, только вновь со 
своеобразными нюансами. 

Вместо традиционной бутылки на шесте 
поднимали и жгли старые автомобильные 
покрышки, а Яновы дети украшали головы 
шляпками из гофрированной бумаги или 
украинскими венками с большими бумаж-
ными цветами и длинными лентами, чер-
ными мексиканскими сомбреро, а в случае 
особенной удачи можно было приобрести 
бумажную корону, которая больше соотноси-
лась с латышским стилем. С приближением 
Атмоды на рынке уже открыто появились тра-

Скачет Ян через рожь… 
Любому человеку, который отмечает Лиго, известно, что история 
празднования дня летнего солнцестояния, или Лиго, уходит сво-
ими корнями в далекое прошлое, когда среди крестьян в Европе 
еще существовал культ солнца и плодородия. С течением столе-
тий вокруг праздника Лиго возникало много различных перипетий. 
Рассмотрим некоторые из них, а также вспомним рецепты сыра и 
пива собственного приготовления. 

диционные дубовые 
венки, латыши стали 
с большей уверен-
ностью праздновать 
Янов день, петь лигов-
ские песни, прыгать 
через костер и жарить 
на углях «латышское 
национальное блюдо» 
шашлык… Кстати, историки кулинарии счи-
тают, что родина любимого нами шашлыка – 
на Востоке, в Иране, Ираке, на Кавказе. А его 
название произошло от слов, используемых 
в языке крымских татар: «šiš» – «шампур» и 
«šišliks» – «то, что на шампуре»… 

Как бы то ни было, настоящий латышский 
Янов день невозможно представить себе без 
сыра и пива. Предлагаем, на наш взгляд, 
интересные рецепты, которые еще можно 
успеть приготовить до Лиго. 

Сыр 
Ингредиенты: 4,5 л молока; 0,5 л – одна 

часть молока и одна часть сметаны; 1 
чашка белого уксуса; ½ чашки измельчен-
ных высушенных на солнце томатов (не 
в масле); ¼ чашки свежих измельченных 
листочков базилика; 1 столовая ложка мор-
ской соли; оливковое масло «Ekstra Virgin».  
Приготовление. Молоко и смесь из моло-
ка и сметаны, часто помешивая, нагреть на 
среднем огне до температуры 90 градусов. 
Затем снять с огня и, медленно помешивая, 
добавить уксус. Массу выложить в дуршлаг, 
дно которого выложено марлей. Когда стечет 
большая часть жидкости, добавить измель-
ченные томаты, листочки базилика, соль и 
осторожно перемешать. Завязать массу в 
марлю и переместить в пластмассовую посу-
ду. Затем поставить массу под гнет и дать 
час «отдохнуть», после чего марлю снять и 
готовый сыр поместить снова в посуду, кото-
рую на ночь поставить в холодильник. При 
подаче сыр сдобрить оливковым маслом. 

Сладкий сыр с абрикосами 
и лимонной кожурой 

Ингредиенты:1 кг творога; 5 яич-
ных желтков; 250 мл сливок; 400 г саха-
ра; 400 г масла; сушеные абрикосы; 
лимонная кожура; ванильная эссенция.  
Приготовление. Взбить сахар с маслом, 

постепенно добавляя яичные желтки. Когда 
сахар полностью растворится, добавить 
ванильную эссенцию и перемешать. Затем 
добавить к массе протертый через сито тво-
рог, измельченные сушеные абрикосы и тер-
тую лимонную кожуру. Взбить и добавить 
в массу сливки. Готовую массу поместить 
в форму, выстланную марлей, выровнять, 
поместить под гнет и оставить на ночь в 
прохладном месте. 

Медовое пиво
Ингредиенты: 2 л воды; 1/4 пачки дрож-

жей; 1/2 пачки экстракта солода; мед – по 
вкусу; хмель – по вкусу. 

Приготовление. Вскипятить воду и раство-
рить в ней экстракт солода. Добавить мед 
по вкусу. Охладить раствор до температуры 
приблизительно +35°C или меньше, доба-
вить дрожжи до их полного растворения и 
хмель. Затем поместить получившийся рас-
твор в теплое место, где температура не 
ниже +16°C, и оставить приблизительно на 5 
часов или больше для брожения. Когда буду-
щий напиток забродил, он становится менее 
сладким, поэтому добавляют еще меда по 
вкусу. Напиток хорошенько охлаждают, и 
медовое пиво готово к употреблению! 

Морковное пиво
Ингредиенты: 12 л свежевыжатого мор-

ковного сока; 1 щепотка хмеля; 50 граммов 
дрожжей. 

Приготовление. Натереть морковку, завер-
нуть ее в марлю и выжать сок. Вскипятить 
морковный сок и охладить его приблизитель-
но до 30 градусов, добавить хмель и дрожжи. 
Все хорошенько перемешать и поместить 
в теплое место на трое суток. Затем снять 
пену и процедить сок через марлю. Разлить в 
бутылки или пивную бочку, укупорить и поме-
стить в прохладное место. Пиво будет готово 
через неделю. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«В пятницу, 7 июня, в газете “Ventspilnieks.lv”, а также на 
сайте ventspilnieks.lv была распространена ложная и искажен-
ная информация о том, что ставится под сомнение целесоо-
бразное использование средств, выделенных на спорт. Уже 
до этого ventspilnieks.lv как в печатной, так и в электронной 
версии публиковала фактологически неточную и даже лож-
ную информацию о вентспилсских спортивных объектах и их 
финансировании, поэтому не удивляет, что и на этот раз про-
верка фактов было делом вторичным». 
(Публикация на официальном городском портале ventspils.lv, 
10 июня.)

• • • 

Ложь и документальный танец по кругу 
К сожалению, такое отношение лежит в основе всей Большой 
Политики нашего города. Израсходовать ресурсы для удовлетво-
рения своих амбиций, необоснованных заявок и неаргументиро-
ванных вложений, а вину затем возложить на тех, кто ведь согласо-
вал.  Как в просторечье в своё время имели обыкновение говорить 
те чиновники, кто в настоящее время, будучи на государственных 
хлебах, обвиняются в коррупции, – не попросишь, не получишь… 
Ведь могли же и не согласовать, не так ли? 

Следует признать, что «перевод стрелок» (если продолжа-
ем использовать криминальную лексику) для оправдания своего 
хозяйствования стало нормой. Конечно, в докладе Госконтроля, 
который мы публиковали в полном объёме, чётко сделан вывод: 
МОН не обеспечивает достаточного надзора, но в докладе ни 
одним словом не упомянуто Вентспилсское самоуправление, 
указав, на именно им допущенные недостатки и расходование 
бюджетных средств не на те цели, на которые они были пред-
усмотрены.  Но суть заключается в том факте, что начало всему 
этому «фарсу с документами» и танцу по кругу вокруг доклада 
Госконтроля нужно искать не в Риге, а в Вентспилсе. Не хочется 
верить, что авторы финансовых заявок являются настолько боль-
шими дилетантами в делах с документами, что не знают, как имен-
но и на что именно они просят акцепт у МОН… И если уж финан-
совые тонкости не совсем чужды планировщикам финансов наше-
го города, то совершенно ясно, что уже заранее известно: мы про-
сим МОН дать акцепт совершенно неправильным вещам. То, что 
МОН, говоря лексиконом, используемым в докладе Госконтроля, 
«не обеспечивает достаточного контроля над расходованием 
средств государственного бюджета», является бесспорным фак-
том. Однако тем же фактом является и то, что бюджетные сред-
ства израсходованы не на те цели, на которые они предусмотрены.  
И их израсходовали не в Риге, а в Вентспилсе. 

Опубликованное на официальном портале сообщение выража-
ет «священное возмущение» по поводу того, что группа депутатов 
меньшинства разрушает всю спортивную жизнь Вентспилса, так 
как, какой ужас, «четвёрка» депутатов меньшинства позволилоа-
пожаловаться на вопиющее несоблюдение действующих законов, 
а “Ventspilnieks.lv” позволила об этом написать. Следовательно, 
вывод один: по мнению депутатов большинства, абсолютно допу-
стимо несоблюдение законов, расходование финансов не на 
реальное улучшение инфраструктуры спорта, а на содержание 
нерациональной и даже «раздутой» системы.  Главное, что найден 
виновный где-то там в Риге (в лице МОН) и что спрятаться можно 
за спинами действительно выдающихся вентспилсских спортсме-
нов.  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Признан невменяемым 
Мужчина, который в феврале с ножом 
набросился на врача в поликлинике, при-
знан невменяемым. Ему рекомендова-
но лечение в психиатрической больнице. 

Выделены пособия 
Самоуправление планирует выделить 
пособие в 295 евро выпускникам школ из 
нуждающихся семей. 

«Steinway» прибыл 
Музыкальная средняя школа получи-
ла концертный рояль «Steinway&Sons». 
Ожидается, что первым на нем сыграет 
Маэстро Раймондс Паулс.  

Нужно подавать заявки
Kультурный центр призывает подавать 
заявки на участие в шествии в честь Дня 
города, которое состоится 3 августа. 

Электронная книга
Учащиеся 6-й средней школы участвова-
ли в международном проекте, в рамках 
которого создали электронную книгу. 

Приведут в порядок газон
ООО «Galantus» приведет в порядок цен-
тральное поле футбольного стадиона и 
резервное футбольное поле. 

Отреставрируют башню
Будет отреставрирована башня коррек-
ции огня 46-й батареи береговой оборо-
ны. Она будет доступна для посетителей. 

Чистят пляж
На пляже работает оборудование, про-
сеивающее песок. Оно очищает пляж-
ный песок от отходов на глубину 15 
сантиметров. 

Флаг 
на своем 
месте
В 21-й раз на 
Вентспилс ском 
пляже поднят 
Голубой флаг.  

Выставка работ
В Замке Ливонского ордена открыта 
выставка работ учащихся школ «Rakstu 
raksti». Экспонаты создавались под впе-
чатлением от коллекции музея.  

На приусадебном участке 
погостила косуля
Молодой самец косули потоптал цветоч-
ные клумбы и разрыл сад возле частного 
дома на улице Саулес. 

«Я родился в Вентспилсе!»
Возле Северокурземской региональной 
больницы в очередной раз прошел еже-
годный слет малышей «Я родился в 
Вентспилсе!».

Скандал в кризисном центре
В кризисном центре «Паспарне» задер-
жан активист общества «Латвийская 
гражданская комиссия по правам чело-
века». Суд признал его задержание 
законным.  

Проводится ремонт
В нескольких учебных заведениях нача-
лись ремонтные работы. Школьники 
получат возможность учиться в обнов-
ленных помещениях. 

39 пирамид
Завершилось размещение цветочных 
пирамид. Всего их 39, они состоят из 
более чем 8 тысяч цветов.  

Будет праздник
Tрадиционный Праздник детства в 
Культурном центре состоится 27 и 28 
июля.

К лассическое и хорошо всем известное выраже-
ние гласит: есть ложь, большая ложь и статистика.  
Перефразировав это выражение, можно с уверенно-
стью сказать, что «отцы города» очень стабильно, дли-
тельно и продуманно используют тактику «есть ложь, 

большая ложь и ссылки на документы».  Опубликованное на офи-
циальном портале города заставляет думать, что опубликован-
ное в “Ventspilnieks.lv” можно считать практически преднамеренно 
искаженными фактами и непроверенной информацией. Но выска-
занные «четвёркой» депутатов оппозиции опасения по поводу рас-
ходования предусмотренного на инфраструктуру спорта финан-
сирования в целях, отличных от тех, на которые предназначено 
финансирование, представляется осознанным вредительством, 
чтобы только насолить вентспилсским спортсменам.

Однако объяснение «отцов города» и официальной власти, 
которое вроде как обосновывает это объяснение, основывается 
на достаточно «скользких» аргументах. А именно, на городском 
портале говорится: «Все изменения в договоре о сотрудничестве 
согласованы с МОН, все изменения произведены согласно поряд-
ку, установленному в договоре о сотрудничестве. Каждая заяв-
ка на финансирование оценивается МОН, и только после акцеп-
та МОН на оплату счетов получают финансирование».  Однако, 
сказав “A”, нужно сказать и “B”. И это в данном случае неоспори-
мый факт – в докладе Государственного контроля указаны осно-
вательные «недочеты» (если не сказать ещё резче) в расходова-
нии средств на хозяйственное обслуживание Олимпийского цен-
тра «Вентспилс». Да, официальное объяснение думы верно в том 
смысле, что Госконтроль оценивал именно работу Министерства 
образования и науки (МОН), а не действия Вентспилсского само-
управления и Олимпийского центра «Вентспилс», и именно МОН 
ведь дало акцепт на запрос Вентспилсской стороны.  Значит фор-
мально, бесспорно, виноватых можем искать в Риге, где был дан 
зелёный свет хитро сформулированному запросу Вентспилса.  

Lai cik gara Jāņa nakte, 
Man dziesmiņas nepietrūka; 

Man uzklāja Laimes māte 
Dziesmu segu mugurā.

Skanīgus un gaišus  

Līgo svētkus!
SIA “Seastar”

В Вентспилсе данные мониторинга качества воздуха соответствуют всем нормам, подтвердила порталу BNN старший специалист по 
контролю за окружающей средой Вентспилсского городского самоуправления Татьяна Валдмане.

Дума подтверждает: качество воздуха 
в Вентспилсе отвечает всем нормам

По ее словам, в Вентспилсе 
находятся три стан-
ции мониторинга каче-
ства воздуха: станция 
Латвийского центра 

окружающей среды, геологии и метеоро-
логии, станция Вентспилсского свободного 
порта и станция Регионального управления 
Государственной службы охраны окружаю-
щей среды, которая измеряет уровень пыли 
на территории порта. Специалист отметила, 
что качество воздуха на этих станциях соот-
ветствует нормам.

«Манипуляция с данными — обман наро-
да», – так директор административно-право-
вого департамента Вентспилсского торгового 
порта (ВТП) Алина Ругине охарактеризовала 
прозвучавшие в различных СМИ сообщения 
о плохом воздухе в Вентспилсе, в котором 
зачастую обвиняют портовые предприятия.

«То, что объем твердых частиц меняет-
ся изо дня в день – нормальное явление, 
поскольку меняется направление ветра и 
источники», – подчеркнула Ругине.

«Надо понимать, что станции мониторин-
га фиксируют не только угольную пыль, но 
и любые другие частицы – цветение деревь-
ев, ремонтируется дорога, топится печь – это 
все фиксируется»

Например, по зимней статистике видно, 

во сколько люди приходят с работы домой 
и начинают топить – это появляется в мони-
торинге. К тому же сейчас в Вентспилсе про-
водится множество серьезных строительных 
работ, ремонты дорог, а около пункта мони-
торинга на ул. Яня даже был демонтиро-
ван дом.

Следует отметить, что самоуправление 
ежегодно получает от Вентспилсского тор-
гового порта десятки тысяч евро. В качестве 
налога на природные ресурсы предприя-
тие уплачивает примерно 80 000 – 100 000 
евро, в зависимости от объема деятельно-
сти. 40% суммы получает государство, 60% 
– самоуправление.

Ругине также отметила, что ВТП каждый 
год ищет дополнительные решения, и их сле-
довало бы искать и самоуправлению в целях 
заботы о своих жителях: «Вопрос к 
самоуправлению – куда деваются 
эти собранные в налогах деньги? 
Кроме ежедневной уборки и посад-
ки деревьев, что является нормой 
для любого города, самоуправле-
нию следовало бы поставить перед 
собой более амбициозные задачи».

Комментируя участие самоуправ-
ления в обеспечении качества воз-
духа в Вентспилсе, Валдмане отме-
тила, что хотя разрешения на осу-

ществление загрязняющей среду деятельно-
сти выдает Региональное управление окру-
жающей среды, самоуправление тоже зна-
комится с заявлениями и дает свои коммен-
тарии. К тому же в планировке территории 
самоуправления разработаны условия для 
развития деятельности предприятий, пред-
усматривающие сокращение влияния пред-
принимательской деятельности на качество 
воздуха. Кроме того, осуществляется уход 
за зеленой зоной, чистятся улицы и ведет-
ся работа над уменьшением влияния систем 
теплоснабжения на качество воздуха.

При этом представитель ВТП видит недо-
статки в подходе к проблеме: «Если клима-
тические условия изменятся, менять нужно 
и подход к уборке города». 

BNN
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Augstu metu Jāņu zāles, 
Lai telītes lielas auga, 

Lai telītes lielas auga, 
Lai tās pulka piena deva. AS “Unifreight Logistics”

Neaizmirstamu Jāņu nakts burvību  

un spēku no jāņuzālēm!

«ТЕ, КТО СОПРОТИВЛЯЕТСЯ, ПРОСТО 
ХОТЯТ ВОГНАТЬ НАС В НИЩЕТУ»

Эрик Калнмейерс, Юрис Стуканс, Иварс 
Бычковичс – некоторые из тех, кто не под-
держивает идею Борданса о создании Суда 
по экономическим делам. По мнению мини-
стра, идея не имеет поддержки, посколь-
ку она создает угрозу должностям многих 
лиц, на которые те «хорошо устроились». 
«Противники идеи прекрасно осознают, что 
таким образом будут разрушены разрабаты-
вавшиеся десятки лет схемы – как добить-
ся нужного решения; как испортить уголов-
ное дело до его передачи в суд; как достичь 
определенного нужного решения в деле. 
Таких махинаторов не много, но они зани-
мают высокие позиции и за крупные суммы 
могут обеспечить сделки для влиятельных 
лиц», – считает Борданс.

По словам министра, Суд по экономиче-
ским делам в Латвии – одна из приоритетных 
задач. Этот суд будет специализироваться 
на рассмотрении коммерческих споров и эко-
номических преступлений. Как утверждает 
Борданс, в нем будут состоять судьи и про-
куроры – профессионалы в своей отрасли с 
безукоризненной репутацией.

В публичном пространстве идея министра 
была встречена как критикой, так и похва-
лой. Министр признал: «Идею поддержал 
совет иностранных инвесторов и предприни-
матели – те, кто столкнулся с такой пробле-
мой. Не поддержали те, кто до сих пор управ-
лял судебной системой, судебной политикой.

«Господин Стуканс – один из тех, кому 
идея не по душе. В основном ее не под-
держивают главы судов высшего уровня, 
например, из сената. Есть множество судей 
и руководителей судов, согласных с тем, 
что Суд по экономически делам необходим. 

Борданс: Суд по экономическим делам мог бы 
разрушить разработанные десятки лет схемы
«Пока силы Союза зеленых и крестьян были в правительстве, а поддерживаемые ими лица занимали высокие посты, Латвия была 
доведена до сомнительной судебной системы и затяжных уголовных процессов. Как только партия утратила свое место в полити-
ке, зашатались и позиции лиц, которых она поддерживала», – прокомментировал в интервью BNN министр юстиции Янис Борданс. 
Министр не удивлен, почему определенные лица недовольны желательными и столь необходимыми изменениями в стране.

Но они не настолько высокопоставленные 
должностные лица, как, например, господин 
Бычковичс и прочие члены Совета по судеб-
ным делам. Калнмейерс тоже не поддержи-
вает данную идею»

Говоря о прозвучавших опасениях о том, 
что новая инстанция для государства обер-
нется лишним подорожанием, Борданс под-
черкнул, что это спекуляции и желание кон-
кретных людей сохранить выгодные для них 
позиции. «В стране создание данного суда 
никакого существенного подорожания не соз-
даст. Судьи найдутся. Им нужно помещение, 
оно у нас есть. Штатные места у нас есть, это 
никакое не подорожание. Все это выдумки», 
– заявил министр.

При этом, говоря об эффективности судов 
в стране, министр отметил: «В стране начал-
ся бы экономический оборот. Во всех стра-
нах, являющихся финансовыми, деловыми, 
экономическими центрами, прежде всего 
действует упорядоченная и эффективная 
судебная система. Те, кто сопротивляется, 
попросту хотят вогнать нас в нищету».

«ИЗ-ЗА КАЛНМЕЙЕРСА МЫ ВТЯНУТЫ 
В МЕЖДУНАРОДНЫЕ СКАНДАЛЫ»

Заявление Борданса о выражении недо-
верия нынешнему латвийскому генерально-
му прокурору Эрику Калнмейерсу вызвало 
громкий резонанс не только в обществе, но 
и в Сейме – собраны 34 подписи депутатов 
парламента, необходимые для возбужде-
ния проверки на соответствие Калнмейерса 
занимаемой должности.

«Пребывание Калнмейерса в должности 
в течение десяти лет привело к тому, что 
Латвия оказалась занесена в черный спи-
сок Moneyval. Думаю, в любой стране это 
вызвало бы определенного масштаба скан-

дал и подняло бы вопрос о соответствии 
главы генеральной прокуратуры должности. 
Кроме того, были переговоры в Rīdzene и 
«работа» парламентской следственной 
комиссии с ними – все эти скандалы приве-
ли к сомнительной репутации генеральной 
прокуратуры», – прокомментировал Борданс.

Он также отметил: «Если говорить о послед-
них событиях, недавно было сообщение от 
Государственного контроля, в котором были 
указаны два вопиющих факта. Во-первых, 
в генеральной прокуратуре нецелесообраз-
но использовано крупное финансирование, 
предусмотренное для ремонта, что не соот-
ветствовало законам. Во-вторых, длительное 
время выплачивались прибавки сотрудникам 
прокуратуры, что Госконтроль обозначил как 
нарушение. За такие дела, например, сама 
генеральная прокуратура в отношении других 
лиц возбуждала уголовные дела».

Министр также указал, что сомнения вызы-
вает и то, почему интервью Калнмейерса регу-
лярно появляются «в подходящий момент» в 
подконтрольных Айварсу Лембергсу медиа. 
«Это весьма очевидно – в этом все могут 
убедиться. Публикуемые вопросы и ответы 
очень целенаправленны».

По мнению министра, то, что Калнмейерс 
называет решение Борданса политизиро-
ванным, способным вызвать международ-
ное недовольство, указывает на следую-
щее: «Именно работа Калнмейерса втяну-
ла Латвию в международные скандалы – и 
с отмыванием денег, и с провалившимися 
уголовными делами, в которых рассматри-
вались вопросы взяточничества. Латвия уже 
втянута в ряд мировых и европейских скан-
далов, и причина этого напрямую связа-
на с деятельностью Калнмейерса. Так что 
мы действительно из-за него вовлечены в 

международные скандалы. А мои действия 
направлены на то, чтобы мы решили возник-
шие ситуации и показали, что Латвия способ-
на справиться с такими проблемами».

Борданс не отрицает, что для Латвии 
найти председателя Генеральной прокурату-
ры будет сложной задачей. Он отметил, что 
одна из проблем, наметившихся в Латвии, 
заключается в том, что зачастую при отбо-
ре хорошего персонала выбираются люди, 
поставленные на высокие посты не из-за 
профессионализма, а в корыстных интере-
сах. «Поэтому сильные кандидаты часто не 
участвуют. Подобная ситуация могла сло-
житься и в прокуратуре». Однако министр 
юстиции выразил уверенность, что среди 
юристов, прокуроров и судей найдутся люди, 
которые смогут занять эту должность, руко-
водствуясь профессиональными мотивами.

По словам министра, некоторые кандида-
ты уже обсуждались, однако называть имена 
он пока не пожелал, поскольку судить об 
этом публично еще слишком рано. Борданс 
также подчеркнул, что на данную позицию 
можно найти человека, которому общество 
доверится и в чьей репутации нельзя будет 
усомниться. 

Симона Шьядите
BNN

Лицемерие и стремление увиливать Вентспилсской городской думы и ее нелегитимно-
го председателя, депутата Айварса Лембергса неизбежно приближается к завершению. 
Вентспилчанам известно, что Административный районный суд в Лиепае в пригово-
ре от 13 мая 2019 года четко и ясно указал, что нужно отозвать неоднократно высказы-
ваемую А. Лембергсом ложную информацию о депутате Гирте Валдисе Кристовскисе, 
которая задевает его честь и достоинство и распространяется на официальном портале 
Вентспилсской городской думы. 

Суд указал: Вентспилсской думе нужно 
прекратить лицемерить и «валять дурака»!

Несмотря на то что эти недостойные дей-
ствия А. Лембергса в суде доказаны, лживая, 
задевающая честь и достоинство информа-
ция до сих пор не отозвана. Приговор еще, 
дескать, не вступил в силу! Как видно, поря-
дочности авторитарному местному руко-
водителю недостает. Это подтверждает и 
тот факт, что руководство Вентспилсской 
городской думы, администраторы упомяну-
того портала все еще не дают возможности 
депутату Гиртсу Валдису Кристовскису разо-
блачить ложь нелегитимного председателя 
думы А. Лембергса там, где она была выска-
зана, то есть в видео на официальном пор-
тале самоуправления. 

Kак следует из заявления думы суду от 
20 мая, руководство думы отговаривается, 
так сказать, тем, что не видит возможности 
выполнить приговор, так как «не понимает» 
наложенного обязательства «Вентспилсской 
городской думе в течение месяца с момен-
та вступления Приговора в силу обеспечить 
Гиртсу Валдису Кристовскису равное право 
доступа к официальному порталу самоу-
правления ventspils.lv.»

Это наглядная индикация, что в контек-
сте выполнения приговора Вентспилсская 
городская дума продолжит блефовать. Это 
не удивляет, так как общепринятые прин-
ципы права и справедливости чужды 
Вентспилсской городской думе. Значит, А. 
Лембергс готовится продолжать злонамерен-
но узурпировать время произнесения речи 
на официальном видеопортале самоуправ-
ления в интернете! Нужно признать, что 
это, несомненно, является свидетельством 
близорукости и некомпетентности руковод-
ства Вентспилсской городской думы, кото-
рое ведет в тупик. Оправданий этому злому 
умыслу не будет.  

Уместно напомнить, что совместное засе-
дание Верховного суда (дело рассматривали 
7 судей) уже в решении от 27 ноября 2018 
года ответчику – Вентспилсской городской 
думе недвусмысленно указало, что «Равные 
права в реализации депутатского мандата 
включают в себя и равное право информи-
ровать общественность о своей деятельно-
сти и точке зрения, а также равноправный 
доступ к средствам коммуникации, финанси-

руемым из публичных средств. Это важная 
гарантия истинного политического плюра-
лизма и эффективного выполнения функций 
меньшинства». 

Более четко высказаться, чем это сделал 
Верховный суд, наверное, невозможно. И 
все же Вентспилсская городская дума пыта-
ется апеллировать, что она не понимает 
не только упомянутое решение Верховного 
суда, но и приговор Административного рай-
онного суда! 

Реагируя на эту лицемерную беспардон-
ность, Административный районный суд 
приговором от 7 июня 2019 года отклонил 
притязания Вентспилсской городской думы 
разъяснить приговор от 13 мая 2019 года. 
И все же стоит присмотреться к тому, как 
Административный районный суд обосно-
вывает, что было отклонено ходатайство 
Вентспилсской городской думы. 

В решении суда от 7 июня 2019 года гово-
рится, что Вентспилсская городская дума не 
ознакомилась должным образом с мотиви-
ровочной частью приговора, в которой даны 
ответы на вопросы, заданные Вентспилсской 
городской думой. Поскольку дума указы-
вает, что не понимает, что в понимании 
суда означает «обеспечить право доступа к 
официальному порталу самоуправления», 
суд отмечает, что заявление депутата Г. В. 
Кристовскиса, помимо прочего, было подано 
по поводу того, чтобы «думе было вменено 
в обязанности разрешить заявителю публи-

ковать свою точку зрения на официальном 
портале самоуправления ventspils.lv», как в 
решении Верховного суда по данному делу 
от 27 ноября 2018 года уже было указано, 
что Г. В. Кристовскис только «желает, чтобы 
ему были обеспечены равные возможности 
публиковать его точку зрения по сравнению с 
другими депутатами думы самоуправления». 
Tаким образом, суд говорит, что в приговоре 
четко указано, что понимается под обеспече-
нием права доступа к официальному порта-
лу самоуправления. 

В свою очередь, относительно того, что 
Вентспилсская дума не может понять, как 
лицу обеспечить «равные права доступа к 
порталу самоуправления», суд указывает, 
что в приговоре конкретно сказано, что речь 
идет о равных правах по сравнению с други-
ми депутатами самоуправления. 

Так как Вентспилсская городская дума «не 
понимает», в каком статусе Г. В. Кристовскису 
необходимо обеспечить права доступа к пор-
талу самоуправления, суд в своем реше-
нии от 7 июня 2019 года напоминает думе, 
что в рамках приговора были проверены 
субъективные права на равный доступ к 
публично финансируемым средствам ком-
муникации Г. В. Кристовскиса как депутата, 
как это указывалось в решении Верховного 
суда от 27 ноября 2018 года. Как бы комич-
но это ни было, суду пришлось напоминать 
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Неустрашимые

С обравшиеся 
были едино-
го мнения, что 
в этом году 
будут делать 

это 13 июня (когда эта ста-
тья будет уже печатать-
ся), так как по четвергам 
обычно за скромно накры-
тым кофейным столом про-
водятся заседания прав-
ления, на которые могут 
приходить и другие члены 
объединения.   

«Мы знаем друг друга и 
в радости, и в горести уже 
многие десятилетия, поэто-

му не будет длинных и цве-
тистых речей о пережитом 
и демонстраций парадного 
патриотизма. Будет тихая и 
настоящая радость от того, 
что мы живы, мы свобод-
ны, мы свои и ещё можем 
быть вместе. Вспомним, 
что по мере своих сил и 
материальных возможно-
стей в последнее время 
делали, чтобы напоминать 
людям о пережитом, осо-
бенно молодому поколе-
нию, чтобы нечто подоб-

В Дни летнего солнцестояния природа в полном 
расцвете и готова подарить нам всё самое луч-
шее. А там уже, на расстоянии вытянутой руки, 
и Янов день, когда дубовыми ветками и цветами 
мы украшаем свои дома, Яновы дети с песнями 

«Лиго» – всюду долгожданные гости, не забыты ни люди, ни 
дома, ни поля, ни сады и огороды, ни скот, а сердца перепол-
няет радость.  После захода солнца, совсем как в древние 
времена, на вершинах холмов начинают сверкать «Яновы 
свечи» – столбы с просмоленным бочонком или колесом на 
самом верху, чтобы огонь светил широко и далеко. 

Огонь Янова дня – это символ очищающего света и указа-
теля пути. Наши предки верили, что люди, увидевшие Янов 
свет, как и высвеченные им поля, приобретают силу и стано-
вятся плодородными. Высоко поднятый Янов огонь служил 
также защитой от тёмных сил. Потому что там, где Свет, там 
нет места для тьмы. И какой бы тёмной ни была ночь, после 
неё всегда наступит рассвет.  Так устроено и в природе, и в 
судьбах народов и людей.  Ни один авторитаризм не вечен, 
безоговорочное послушание каждого однажды заканчивается.   

Наш народ на протяжении веков пережил много трагиче-
ских моментов. Один из них – это депортация 14 июня 1941 
года.  Советская власть в этот день уже на корню пыталась 
уничтожить жизненную силу народа.  Но это не удалось. Мы 
остались жизнеспособными и несломленными. Мы выдер-
жали.  И даже в самые мрачные судьбоносные года, хоть и 
скрытно, разгорался Янов огонь и в душах звучали песни 
«Лиго».  

Самый латышский и самый древний из праздников наше-
го народа – праздник Лиго и Янов день отмечался во все 
времена и при разных чужих властях. Этот праздник давал 
нашему народу возможность черпать силу, выдержку и под-
держивать чувство народного единства.  Вспомним об этом, 
когда на Лиго вечером зажжем костры.  

В самую короткую ночь года огонь является признаком 
Божьего признания и поклонения, а ритуалы Яновой ночи 
позволяют освободиться от всего старого и плохого, обре-
сти плодородие и благословение самой Земли.

Мы, депутаты оппозиции Вентспилсской думы, желаем 
весёлого праздника Лиго и Янова дня. И ещё – народное 

Бывшая председатель  
АО «Ventbunkers» Цининя 
уволена из-за скандала 
уголовно-правового 
характера 

При поддержке общества 
«Для процветания 
Вентспилса» в Пелчи пройдет 
традиционный лагерь для 
детей и молодых людей с 
особыми потребностями 

Д венадцать лет 
назад средств хва-
тало на то, чтобы 
принять в лаге-
ре всего 30 участ-

ников – детей и сопрово-
ждавших их родителей. В 
последние годы, благодаря 
поддержке работающих в 
Вентспилсском порту пред-
приятий, лагерь может при-
нять уже более ста человек, 
включая волонтеров, кото-
рые помогают детям и моло-
дым людям в быту, занима-
ются с ними и делятся своим 
оптимизмом. В свою оче-
редь, другие работники лаге-
ря заботятся о том, чтобы 
участникам был доступен 
медицинский уход, а также, 
чтобы дети и молодые люди 
с особыми потребностями 
овладевали новыми навы-
ками и знаниями интерес-
ным и доступным для них 
способом. 

Представитель общества 
«Для расцвета Вентспилса» 
Даце Бондаре рассказала, 
что с первых дней прове-

дения лагеря неделей свое-
го свободного времени для 
участия в нем жертвуют 
десятки волонтеров – моло-
дые люди и специалисты. 
Многие из них приезжают в 
лагерь каждый год и при-
глашают участвовать в нем 
своих друзей и знакомых, 
которые чувствуют необхо-
димость помочь тем, кого 
жизнь не щадит. «Для этих 
молодых людей и специали-
стов такая работа – зов серд-
ца, это проявление челове-
колюбия, которое невозмож-
но оплатить никакими сред-
ствами, и я горжусь тем, что 
с каждым годом круг наших 
добровольных помощников 
все шире», – говорит Даце 
Бондаре. 

По ее словам, и матери 
детей с особыми потребно-
стями могут в лагере немно-
го перевести дух и почерп-
нуть силы, чтобы идти даль-
ше, так как для них здесь 
подготовлена отдельная 

Эва Цининя, которая в судебном порядке желала полу-
чить от AО «Ventbunkers» (VBU) компенсацию почти 90 
тысяч евро в связи с увольнением, в свое время была 
уволена из VBU из-за уголовно-правового конфликта, 
связанного с присвоением денег. Бывшая председа-
тель правления скрывала от совета предприятия, что 
член правления VBU Эдгарс Цининьш, бывший супруг 
Эвы Цинини, осужден за присвоение чужих денежных 
средств в крупном размере, и в результате предприя-
тию пришлось понести значительные убытки. 

С кандал рас-
крылся, когда 
VBU из-за уго-
ловной суди-
мости Эдгара 

Цининьша был исключен из 
торгов флота Рижского сво-
бодного порта «О присво-
ении права на временный 
чартер в 2016–2018 гг.». 
Предприятию было заявле-
но, что это не соответствует 
требованиям положения о 
конкурсе, так как в отноше-
нии члена правления VBU 
Цининьша вступило в силу 
решение суда, не подле-
жащее обжалованию, кото-
рым он был признан вино-
вным в присвоении в круп-
ных размерах. 

Kак Эдгарс, так и Эва 
Цининьши знали, что в тор-
гах не могут участвовать 
претенденты, у которых 
ответственные должност-
ные лица имеют судимость 
за такие преступные дея-
ния, как мошенничество, 
присвоение или легализа-
ция средств, полученных 
преступным путем, однако 
совет VBU не был проин-
формирован о судимости 
Цининьша. Эва Цининя в 
этом уголовном процес-
се проходила свидетелем. 
Еще менее привлекательно 
это дело выглядит в связи 

с тем, что с пострадав-
шим, неким юридическим 
лицом, был связан близ-
кий друг Эдгара Цининьша 
и крестный отец ребенка. 
Пользуясь доверием этого 
близкого друга, Цининьш 
добился, что в его распоря-
жении оказались финансо-
вые средства этого юриди-
ческого лица. Как сказано 
в тексте приговора, часть 
денег была потрачена на 
личные нужды Цининьша, 
остальные деньги потеря-
ны за счет неудачных инве-
стиций, а другу он лгал, 
что финансовые средства 
инвестированы в соответ-
ствии с его инструкциями. 

По уголовному делу 
судом был вынесен обвини-
тельный приговор, и осоз-
нанное молчание обоих 
Цининьшей, возможно, при-
вело к большим убыткам 
для VBU. В свою очередь, 
Эдгарс Цининьш, зная, что 
его нахождение в правле-
нии и впредь не позволи-
ло бы предприятию уча-
ствовать в торгах и конкур-
сах со схожими критерия-
ми отбора претендентов, не 
покинул должность члена 
правления VBU. 22 апреля 
2016 года совет VBU решил  
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Качество воздуха в 
Вентспилсе отвечает 
всем нормам

Янов двор в 
Курхаусе и Нептун 
в Луна-парке

Радости праздника 
Лиго на протяжении 
веков

Борданс: В Латвии 
нужен Суд по экономи - 
ческим делам

В начале июля уже двенадцатый год подряд в Пелчи 
(Kулдигский край) состоится летний лагерь для детей и 
молодых людей с особыми потребностями. Как и пре-
дыдущие два лагеря, в этом году он организуется при 
поддержке благотворительной организации – общества 
«Для процветания Вентспилса». По словам представите-
ля общества Даце Бондаре, самая большая награда – уви-
деть, как светятся радостью глаза детей и их мам. 
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Пусть в Янову ночь разверзнутся небеса! 

С членами правления объединения политически 
репрессированных лиц Вентспилсского края в их 
очередную встречу Ventspilnieks.lv встретилась в 
первый четверг этого месяца. С мыслью спросить, 
собираются ли и как члены объединения вспом-
нить о массовых депортациях 14 июня, которые 
непосредственно коснулись многих членов объ-
единения и их близких. Объединение репресси-
рованных с момента его создания этой весной 
отметило своё тридцатилетие, возможно, для того 
чтобы отметить трагические даты, установились 
свои традиции и ритуалы.  

AS “Baltic Business Center”

Brīnumu pilnu gada garāko 

dienu un īsāko nakti!
Lai līgo, kas līgo, 
Rudzu lauks, tas līgo; 
Tas līgo Jāņu nakti 
Līdz pašai zemītei.

поверье гласит, что в Янову ночь небеса раскрываются, и 
всё, что в этот момент пожелаем, исполнится. Мы желаем, 
чтобы исполнились самые светлые мысли, мечты и надеж-
ды. Ведь не зря слово “līgo” заимствовано из ливского языка 
и означает «пусть будет»! 

Депутаты Вентспилсской думы Даце Корна, Айвис 
Ландманис, Иварс Ландманис и Гиртс Валдис Кристовскис

Политически репрессированные Вентспилсского края 
«навестили» ранее посаженный ими вяз в Саду судьбы.


